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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 

13. napján tartott üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melsin Valentin (később 
érkezik), Dr. Orbán Csaba, Dr. Novák János, Sasvári Tamás és Simonovics 
Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Melles Zoltán képviselő jelezte, hogy később érkezik, Rácz Ferenc 

képviselő jelezte, hogy más elfoglaltsága miatt nem tud részt venni a mai 
ülésen  

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző; Vargáné Szüts Katalin és 

Svégel Gábor irodavezető, Rongáné Csányi Katalin igazgató, Jeki Gabriella 
újságíró, Dr. Piros Attila r. dandártábornok, megyei főkapitány és Hegedűs 
János r. alezredes, kapitányságvezető 

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Novák János és Czimbalek József 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
305/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. december 13-i ülés 
jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Novák János és Czimbalek József képviselőket 
választja. 
 
Ormai István polgármester a napirendi javaslatban szereplő napirendek tárgyalását javasolja a 
képviselő-testületnek. Ez annyiban tér el a meghívóban szereplő napirendi sortól, hogy a 
kedden megtárgyalt két napirend lekerült a napirendi sorról, egy napirendet pedig felvételre 
javasol. A két megtárgyalt napirend is és a most felvett napirend is, a közoktatási 
átszervezéssel, köznevelési intézmények átadásával kapcsolatos. A most felvett napirend – a 
közoktatási intézményfenntartó társulás megállapodásának módosításáról szóló előterjesztés – 
a mostani javaslat szerint a 10. napirendi pont.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
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306/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről 
 Előadó: Hegedűs János rendőr alezredes, kapitányságvezető 

 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 

3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
3.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 

csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

4.) Előterjesztés a talajterhelési díjról szóló 29/2004. (VII. 1.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

5.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról 
szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

6.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos 
közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

7.) Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. (IX. 29.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

8.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakáscélú helyiségek 
2013. évi irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2013. évi 
helyhasználati és helybiztosítási díjainak megállapításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

9.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői 2013. évi 
teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

10.) Előterjesztés közoktatási intézményfenntartó társulás megállapodásának 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

11.) Előterjesztés a Rinya-Dombó menti Vizitársulattal közfoglalkoztatásban 
történő együttműködésről  

 Előadó: Ormai István polgármester 



 3 

12.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti ingatlan bérleti 
hasznosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

13.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt 
határidejű határozatainak végrehajtásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

14/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 
tevékenységéről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

14/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről 

 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

15.) Interpellációk, kérdések 
  
16.) Egyebek 
 
Napirend tárgyalása: 
 
1.) Beszámoló Nagyatád város közrendi, közbiztonsági helyzetéről 
 Előadó: Hegedűs János rendőr alezredes, kapitányságvezető 

 
Ormai István polgármester: 
Írásos beszámolót kaptak a témában.  
Tisztelettel köszönti és nagy örömmel üdvözli Dr. Piros Attila r. dandártábornok urat, 
Somogy megye rendőrfőkapitányát, aki először vesz részt a képviselő-testület ülésén, továbbá 
Hegedűs János r. alezredes urat, Nagyatád város rendőrkapitányát, aki az előterjesztő.  
Átadja a szót Hegedűs János kapitányúrnak.  
 
Hegedűs János rendőr alezredes, kapitányságvezető: 
Köszönti a képviselő-testület valamennyi résztvevőjét.  
Év vége felé időszerű a város, a képviselő-testület előtt, hogy beszámoló jelentést tegyen a 
rendőrség idén végzett tevékenységéről, a város közrendi, közbiztonsági helyzetéről.  
Az írásbeli előterjesztését megtette határidőre, bízik abban, hogy a képviselők megkapták a 
háttéranyagot. Ahogy az írásos anyag bevezető részben is fogalmazott, tömörített a korábbi 
évek gyakorlatához képest. Igyekezett azon hangsúlyos részeket megfogalmazni, amelyek 
valóban az állampolgárokat, azok közösségeit, közrendi, közbiztonsági szempontból 
befolyásolták 2012-ban.  
Rövid szóbeli kiegészítés kíván tenni.  
Mint ahogy az általa elkészített írásos anyag is tartalmazza, a Nagyatádi Rendőrkapitányságon 
2012. évben megfogalmazott és 2012. év elején megkapott feladatait végrehajtotta. A város 
közrendje és közbiztonsága álláspontja szerint élhető biztonságú volt 2012-ben. Talán 
megmutatkozik ez abban is, hogy minden bűncselekmény kategóriában csökkenésről lehet 
beszámolni. Az írásos anyag is tartalmazza, de a nyilvánosság előtt is szeretné azokat a fő 
számokat ismertetni, amelyek meghatározzák a város bűnügyi helyzetét.  
A tavalyi esztendő azonos időszakában – érti ez alatt január 1-jétől november 30-ig terjedő 
időszakot – 577 bűncselekmény történt a város közigazgatási területén. Az idei esztendőben 
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jelentős csökkenésről lehet beszámolni. 43,5 %-kal kevesebb bűncselekmény történt a város 
közigazgatási területén november 30-ig, 332 bűncselekményről szerzett tudomást 
rendőrkapitányságuk. A főbb kategóriákról beszél. Tavaly személy elleni bűncselekmény 90 
volt, az idén 53; közlekedési bűncselekmény tavaly 33 volt, az idén 27; házasság, család, 
ifjúság, nemi erkölcs elleni bűncselekmény tavaly 15, az idén 4 – itt nagyon komoly 
visszaesés van –; az államigazgatás, közélet tisztasági bűncselekmény tavalyi esztendőben 6 
volt, az idén 2. Közrend elleni bűncselekmények területén is szép visszaesés tapasztalható, 
tavaly 98 volt, az idén 61; egyetlen egy bűncselekmény kategória van, ahol némi, minimális 
emelkedés tapasztalható, ezek az ún. gazdasági bűncselekmények, ahol tavaly 18 volt, az idén 
20 jutott a rendőrkapitányság tudomására. Végezetül megemlíti a vagyon elleni más néven 
személyek jogai elleni bűncselekményeket. Tavaly 317 eset történt a város közigazgatási 
területén, az idén 164 esetről szerzett tudomást a rendőrkapitányság. Ezen belül két 
bűncselekményt említ, tekintettel arra, hogy a lakosság főbb nyugalmát leginkább 
befolyásoló, más szavakkal talán leginkább irritáló az egyik a betöréses lopások száma. A 
tavalyi évben 44 történt, az idén 22 történt a város közigazgatási területén. Itt egy nagyon 
komoly visszaesés tapasztalható, illetve a közterületi bűncselekmények körében felemlíti a 
garázdaságot, amelyből tavaly 32, az idén 6 jutott a kapitányság tudomására.  
A közrendi helyzetről azt tudja jelenti még a tisztelt képviselő-testületnek, hogy a 
rendőrkapitányság folyamatosan biztosította a közterületi rendőri jelenlétet a város területén. 
Alapvetően a közrendvédelmi osztályuk járőrszolgálatán keresztül, de megemlíti itt a bűnügyi 
portyaszolgálatot, illetve a közlekedésrendészeti járőrszolgálatot is. Ha már a közlekedés 
rendészetet említette, akkor azt is jelenteni tudja, hogy a tavalyi esztendőben 17 személyi 
sérüléssel járó közlekedési baleset történt a város közigazgatási területén, az idén ebben a 
kategóriában is csökkenés tapasztalható, 13 személyi sérüléses baleset volt. Tavaly 8 súlyos 
sérüléssel járó, az idén pedig ezen belül a 13 baleseten belül 4 súlyos sérüléssel járó baleset 
volt. A közrendi és közbiztonsági helyzethez szorosan tartozik és megemlíti, hogy 2012. 
április 15-ével lépett hatályban a 2012. évi II. törvény, mely a szabálysértésekről, 
szabálysértési eljárásról és a szabálysértési nyilvántartási rendszerről szól. Ezt azért említi fel, 
mert markánsan befolyásolja a tevékenységüket, hiszen módosult a szabálysértési értékhatár 
korábbi 20 eFt-ról 50 eFt-ra emelkedett. Ez nagymértékben befolyásolja az eljárási 
cselekményeiket, hiszen míg korábban azok a cselekmények minősültek szabálysértésnek, 
amelyeket 20 eFt érték alatt követtek el, április 15-étől az 50 eFt érték alatt elkövetett 
cselekmények minősülnek szabálysértésnek. Új tevékenységi körként jelentkezett 
kapitányságuk részére a tulajdon elleni szabálysértéseket előkészítő eljárás lefolytatása.   
Közrendi tevékenységükkel kapcsolatban megemlíti, hogy együttműködést folytattak az idei 
évben is a városban működő polgárőr egyesülettel. Itt a nyilvánosság és a képviselő-
testületület előtt megköszöni az idei évben végzett munkájukat és a rendőrség 
tevékenységéhez nyújtott partneri segítséget. Meggyőződése, hogy a város javuló 
közrendjében és közbiztonságában a polgárőröknek is szerepe volt. Ugyan így megköszöni a 
közterület-felügyelet tevékenységét is.  
Tekintettel arra, hogy az írásos anyagban részletesen beszámolt azon tevékenységükről, 
amelyet az idei évben megvalósítottak, így ezek közül még kiemelné a bűn- és 
balesetmegelőző tevékenységet, mint a lakossággal való egyik fontos kapcsolattartási 
pontjukat. Változatlanul az idei évben is folytatták ezen megelőzési tevékenységüket, és ha 
visszatekint, hogy ilyen jelentős bűncselekményszám csökkenés van a városban, mint amit 
jelenteni tudott, akkor azt mondja, hogy talán beérett ennek az elmúlt 2-3 év közös munkának 
a gyümölcse és egyre többen és egyre jobban odafigyelnek a saját vagyonbiztonságukra és 
talán egyre jobban látszik a felelős állampolgári magatartás és gondolkodásmód a 
vagyontárgyak és a vagyon védelme érdekben. Bizonyára ez is eredményezte, hogy kevesebb 
bűncselekmény történt.  
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Kiemeli, hogy a belügyminiszter úr az idén áprilisban meghatározta, hogy minden településen 
létre kell hozni, és működtetni kell a lakossági közbiztonsági konzultációs fórumokat. Ez 
Nagyatádon is megtörtént, és külön örömére szolgál, hogy közel 100 fő nagyatádi lakos vett 
ezen részt november 8-án, az önkormányzattal közösen, a kollégium különtermében 
megtartott fórumon. A fórumnak azt volt a célja, hogy a rendőrségi tevékenységet közel 
vigyék a lakossághoz, közvetlen kapcsolat jöjjön létre, az érdeklődők kérdéseket tudjanak 
megfogalmazni, észrevételeket tudjanak tenni a rendőrség tevékenységével összefüggésben.  
Az iskolák területén is változatlanul folytatták a megelőzési tevékenységüket. Kiemeli ezek 
közül a kábítószerrel kapcsolatos megelőzési tevékenységet. Működik a kistérségi 
közbiztonsági egyeztető fórum és a nyugdíjas egyesületeknek is rendelkezésére állnak.  
Röviden ezt a szóbeli kiegészítést szerette volna elmondani az írásos beszámolójához 
kapcsolódóan. Kérdések, vélemények esetén a képviselő-testület rendelkezésére áll.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a szóbeli kiegészítést.  
A napirend tárgyalásának menete, hogy a képviselő-testület tagjai részéről kérdések, majd 
hozzászólások elhangzása következik. Természetese a megyei főkapitány úr a napirend 
tárgyalása során bármikor el tudja mondani a hozzászólását.  
 
Hozzászólás: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Egy évvel ezelőtti beszámoló tárgyalásakor feltett kérdésre fogékony volt a rendőrkapitány úr 
illetve a kollégái. A 6. oldalon olvasott „a csellengők”-kel kapcsolatban az ún. intézkedési 
tervről. Ez a terv arról szólt, hogy különös figyelemmel kísérik az iskolaidő alatt városban 
tartózkodó diákokat, gyerekeket, majd pedig ún. követésként beviszik az iskolába, és nyomon 
követik, hogy a későbbiekben mi történik velük.  
1 évvel ezelőtt a kapitány úr ígéretet tett arra, hogy megpróbálják ezt a helyzetet megoldani. 
Úgy látja, hogy ez ügyben határozott javulás történt olyan mértékben, hogy már a gyerekek is 
tudják, hogy ha nem mennek az iskolába, akkor előbb utóbb összefutnak a rendőrjárőrökkel, 
természetesen ennek oka, hogy több a járőr az utcákon. Mivel említette a rendőrkapitány úr a 
beszámoló kiegészítése során, hogy nagyon fontosnak tartják a megelőzést (pl. a 
drogprogramot). Azt gondolja, mindenképpen a prevenció a legfontosabb, hiszen egyre 
fiatalabbak a nem megfelelő normák között élők, tevékenykedők. 
Megköszöni a rendőrkapitányság ez irányú munkáját a szülők és mindazok nevében, akik a 
fiatalok között dolgoznak (nevelők, pedagógusok), úgy gondolja, hogy erre a munkára a 
továbbiakban is szükség lesz, megakadályozva a tendenciaszerű elszaporodását a fiatalok 
körében.  
Kéri, hogy a jelzéseket továbbra is tegyék meg, ha ez ismét nagyobb mértéket  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A FIFA-val kapcsolatban többször felmerült probléma, hogy zárás utáni – főleg hétvégén és 
éjszaka – rendzavarás. Ilyenkor milyen rendőri jelenlét van?  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
A hajléktalan ellátással kapcsolatban egyre többet lehet hallani a sajtóban a rendőrség 
szerepéről. Helyi szinten is megkeresték a rendőrkapitányság munkatársai a szociális 
intézményt.  
Találkoztak hajléktalanokkal az elmúlt pár napban? Egy esetről tud, de azon kívül? Mit 
terveznek a jövőre nézve? Ez év januárban, februárban a családsegítő szolgálat egy nagyon 



 6 

hatékony együttműködést tudott a helyi rendőrkapitánysággal kialakítani, hiszen együtt 
keresték fel a családsegítő szolgálat családgondozóival azokat a hajléktalanokat pedig, akik a 
szőlőhegyben és különböző helyeken élnek, együtt keresték fel a családsegítő szolgálat 
családgondozóival és tüzelő szállításban és egyéb dolgokban is tudtak segíteni.  
Tudnak ebben fokozott szerepet vállalni? Központilag elrendelt ez a szerepvállalás vagy helyi 
kezdeményezés? 
 
Hegedűs János rendőr alezredes, kapitányságvezető: 
Boros képviselő úrnak megköszöni az elismerő szavakat. Valóban az idei esztendőben 
nagyobb hangsúlyt fektettek az iskolás gyermekek ellenőrzésére. Napközben kifejezetten 
azokat a „gócpontokat”, ahol felbukkanhatnak ezek a gyerekek időtöltés végett, a járőrök 
ellenőrizték. A kollégái rádión tett bejelentkezéseiből tudja, hogy több alkalommal előfordult, 
hogy elkísérték a gyermekeket az iskolába, leellenőrzik a szülőknél, hogy hol vannak a 
gyermekek illetve tudnak-e róla. Ezt a jövő évben is folytatni kívánják, erről még a mai 
ülésen szó lesz, hiszen egészen pontosan január 1-jétől jogszabályi kötelezettségük lesz 
meghatározott keretek között ellenőrizni, hogy ha oktatási napokon a 14 év alatti gyermekek a 
közterületen vannak (másképp fogalmazva, nem iskolában vannak), akkor miért nem az 
iskolában vannak. Van-e tudomása a szülőnek és a pedagógusnak, az iskolának erről? Tehát 
január 1-jétől még inkább, mert jogszabályi alapokon nyugvó kiterjesztett tevékenységet kell 
megvalósítaniuk. Készülve a mai beszámolóra, hogy mit tettek az elmúlt évben és mit nem 
tettek, megállapította, hogy a tavaly december 15-i beszámolójában is szóba került ez a téma. 
Örül annak, hogy a képviselő úr szerint eleget tett ez irányú tevékenységének a rendőrség. 
Czimbalek képviselő úr kérdésére válaszolva elmondja, hogy kiemelt figyelmet fordítanak a 
zárás utáni ellenőrzésekre, illetve a szórakozóhelyen bent maradt vendégek vagy a 
szórakozóhelyek környékén kialakult rendbontási eseményekre. Szinte minden hétvégén van 
helyi szinten elrendelt fokozott ellenőrzés a városban. Így különös most, az év végi ünnepek 
előtt terveznek és hajtanak végre fokozott ellenőrzéseket. Kifejezetten abból a célból, hogy a 
szórakozóhelyekről távozó vendégek – akik esetlegesen már jobban érzik magukat – ne 
essenek abba a hibába, hogy különböző bűncselekményeket – rongálás stb. – követnek el a 
város területén. Úgy tapasztalja – és a statisztika is alátámasztja –, hogy kevesebb az ilyen 
eset, másrészt pedig a lakosság is kevesebb bejelentést tesz, mint pl. a tavalyi esztendőben, 
vagy az idei év elején, amikor bizony a szórakozóhelyek környékéről jöttek bejelentések. 
Ezeket rendszeresen ellenőrzik, és fogják is ellenőrizni.  
Simonovicsné képviselő asszony hajléktalanokkal kapcsolatos kérdésével, hozzászólásával 
kapcsolatban elmondja, hogy kifejezett feladatuk, hogy a hidegre forduló időjárással 
egyidejűleg ellenőrizzék azon embereket, akik szociális helyzetük végett hátrányos 
helyzetben vannak. Igazgató asszonnyal kapcsolatba léptek, pontosították ezeket a cselekvési 
lehetőségeket. Kapitányságuk a tél hátralévő részében is rendszerese,n ellenőrizni fogja 
azokat a helyzeteket, ahol hajléktalanok tartózkodhatnak, hozzáteszi, ismeretei szerint 
Nagyatádon nem tömeges a hajléktan, de akik nem is szó szerint hajléktalanok, de a 
szőlőhegyben vagy külterületen laknak, nincs tüzelőjük, ők se kerüljenek a kihűléses 
fagyhalál állapotába, így a munkatársai ezeket a helyeket rendszeresen ellenőrzik. 
Természetesen nem csak Nagyatádon, hanem a falvakban is igaz ez. Ha nem is tudnak tüzelőt 
szállítani, de jelzést a családsegítő központ vagy a szociális intézmény irányába vagy akár az 
önkormányzat irányába mindenképpen meg fogják tenni, hiszen közös érdekük, hogy a 
szociálisan nehéz helyzetben lévő embertársaik is túléljék a telet, és ne következzenek be 
rendkívüli események. Meg van a cselekvési programjuk is és az akaratuk is.  
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Ormai István polgármester: 
Nagyon fontos téma a közrend, a közbiztonság, a közlekedés biztonsága, és minden 
állampolgárt érint és nem véletlenül tárgyalják az önkormányzatok minden esztendőben az 
illetékes rendőrkapitányság beszámolóját. Azért tárgyalják – és Nagyatád Város 
Önkormányzata is azért tárgyalja – mert valamennyi állampolgárt, a lakosság teljes egészét 
képviselik. Ez az egyik olyan alkalom, egyik olyan pont, amikor egy számadás kapcsán ki 
tudják alakítani a véleményüket, álláspontjukat. Vannak többen a képviselő-testületben 
olyanok, akik tényleg hosszú évek óta áttekintik, végiggondolják, meghallgatják ezeket a 
beszámolókat. Van nyomon követhető, konkrét változás a Nagyatádi Rendőrkapitányság 
tevékenységében, munkájában. Igaz az, hogy távlatosan nézve a társadalmi-gazdasági 
környezet is sokat változott, amelyben élnek és tulajdonképpen minden problémával és 
feladattal szembe kell nézniük és ami befolyásolja a munkájukat, de nyugodtan mondhatja, 
hogy az elmúlt néhány évben jelentősen változott a Nagyatádi Rendőrkapitányság 
tevékenysége és eredményessége is. Azért mondja ezt, mert olyan szerényen beszélt a 
kapitányságvezető úr arról, hogy jók az idei mutatóik, idei adataik. Ha valami eredmény van, 
akkor azt jó szívvel és jó érzéssel ki kell mondani. Igen, eredményes volt ez a munka, tehát 
azok az adatok, amelyeket megismertek a beszámolóból, a kiegészítésből, azok egyértelműen 
azt jelzik, hogy csökkent a bűncselekmények száma, és egyértelműen azt jelzik, hogy ebben 
az évben egy jelentős előrelépés történt az elkövetett bűncselekmények számát illetően. Az is 
benne van ebben a beszámolóban, hogy a rendőrségnek a munkája, a felderítő tevékenysége is 
eredményesebb volt az elmúlt időszakhoz képest. Ez egy pozitív dolog, melyet ki kell 
mondani. Az elismerését fejezi ki ezért. Azt is többször elmondta és most is megismétli, hogy 
abban is változást lát, ahogyan viszonyul a rendőrség az egyes eseményekhez, történésekhez, 
bűncselekményekhez, bejelentésekhez, lakossági megkeresésekhez. Mindig nyitottan, 
cselekvő készen, cselekvő képesen és cselekedve a feladatot felismerve és látva viszonyul 
ezekhez a dolgokhoz. Ez azért nagyon fontos, mert mindazok, akik kapcsolatba kerülnek a 
rendőrséggel, azok ezt érzékelik. És ha bármilyen ügyben fordulnak a rendőrséghez, azt 
tapasztalják, hogy fogadókészség van és elindul egy folyamat ezekben a megkeresésekben, 
nagyon pozitív visszajelzés. Mindenképpen erősíti a rendőrség megbecsülését és elismerését. 
Abban is előrelépést lát, hogy a közterületeken lévő jelenlét is előnyére változott. Rendszeres 
látják a rendőröket gyalogosan is, gépkocsival is a közterületeken. A nap bármilyen szakában, 
különböző időpontokban. Az egyértelmű és érzékelhető, hogy tudatosan vannak jelen a 
közterületeken, tehát nem csak egyik helyről jönnek a másikra, hanem azért vannak kint a 
város területén, mert az a feladatuk, hogy bizonyos tevékenységet végezzenek. Ezt is nagyon 
fontosnak tartja. Viszonylag nyugalmasabb év van mögöttük a bűncselekmények és a 
rendőrségi munka vonatkozásában. Vannak alkalmak, amikor a figyelem középpontjába 
kerülnek vagy kerülhetnek események. Úgy gondolja, hogy ezekben az esetekben is meg van 
az a tudatos és előrelátó reagálás, ami ahhoz kell, hogy a lakosság érzékelje, hogy a rendőrség 
a helyén van és ura a helyzetnek, és eljár a különböző dolgokban. Összességében 
eredményesnek tartja az idei évi munkát. Véleménye szerint nem az események, a folyamatok 
véletlen egybeállása miatt van, hogy ez egy eredményes év, hanem egy több év óta tartó, 
következetes munkának az eredménye. Bízik abban, hogy a beszámoló végén megfogalmazott 
feladatok végrehajtása során, célok elérése során ez a tendencia folytatódik és – hangsúlyozza 
– a tendencia folytatódni fog. Ezeket a célokat jónak tartja, pontosan egybeesnek azzal a 
gondolkodásmóddal, ami az önkormányzatot vezeti és mint ahogy az egyik kérdésben benne 
is volt, hogy a lakosság nyugalmának a segítése, annak a megőrzése és a megelőzés nagyon 
fontos dolog. Ebben a két dologban, a közterület rendjének, nyugalmának, a lakosság 
nyugalmának védelme, megőrzése és tovább folytatva, nagyon eredményes megelőző 
felvilágosító tájékoztató munkát, hogy erre a következő évben mindenképpen szükség van. 
Eredményesnek tartja a Nagyatádi Rendőrkapitányság 2012. évi munkáját.  
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Dr. Piros Attila r. dandártábornok: 
Köszönti a képviselő-testület valamennyi résztvevőjét és Nagyatád lakosságát.  
Somogy megye rendőrfőkapitánya szerepkört 3 és fél hónappal vette át, tehát ami elhangzik 
dicséret az elődje és az itt dolgozó kollégák munkáját dicséri. Ő döntően papírokból, több 
évre (10 évre) visszamenőleg nézte át a rendőrkapitányság tevékenységét, s ugyanezt szűrte le 
magában, hogy Somogy megye rendőrfőkapitányaként a Nagyatádi Rendőrkapitányság 
munkáját jóra értékeli. Jelzi, hogy a rendőrkapitányság nem csak a város és a város közvetlen 
vonzáskörzetében, hanem Csurgón és vonzáskörzetében is működik, és még a határrendészeti 
tevékenységet is végez. Tehát egy igen nagy létszámú rendőrséget vezet a rendőrkapitányság-
vezető kollégája. A tevékenység szerteágazó, amelynek a középpontjában az az ember áll, aki 
a rendőrségtől is várja és várhatja – és ebben a térségben joggal és okkal várhatja – azt a fajta 
biztonságot, azt a fajta köznyugalmat, amelyet a statisztikák is mutatnak. De a közbiztonság 
érzete az, amit itt most mondanak, akkor ez számára sokkal fontosabb, mint esetleg néhány 
szám pozitív vagy negatív felvonulása. Somogy megye rendőrfőkapitányaként szeretne 
tájékoztatást adni arról, hogy ezt a fajta pozitív előrelépést a maga eszközeivel is próbálja a 
továbbiakban is ösztökélni, és nem volt-e véletlen a minősítése, jelzése, mert azt gondolja, 
hogy amit tegnap sok volt, az ma elég, az holnap kevés lesz. A rendelkezésre álló 
erőforrásoknak a részbeni átcsoportosításával, nem a megyeszékhelyen székelő rendőr-
főkapitányság állományát kívánja fejleszteni, hanem valamennyi rendelkezésre álló erőforrást 
a hat szárazföldinek hívott – mert a hetedig a Balatoni Vizirendészeti Kapitányság – 
kapitányság működését kívánja jobbá és biztonságosabbá és kiegyensúlyozottabbá tenni. 
Ennek látható elemei is lesznek az elkövetkezendő időszakban is. Itt járőrökről volt szó, ez 
számukra egy teljesen ismert fogalom. Ám az sem ismeretlen valószínűleg, hogy körzeti 
megbízott. Somogy megye területén 160 körzeti megbízott dolgozik. Ezt a létszámot 
átcsoportosítással megemelte, így a megye területén 200-nál több körzeti megbízott fog 
dolgozni. Ennek egyetlen egy szerepe van, hogy azt gondolja, hogy a járőr, amiről úgy 
gondolják, hogy okkal és joggal van kint és valamit csinál, azt még jobban tegye, még jobban 
kösse az állampolgárokhoz. Ennek a programnak van egy olyan alcíme, hogy „a bűn 
háziorvosi szolgálta”. Többek között megnézte, hogy hány háziorvosi szolgálati praxis van 
Somogy megyében – hát nagyjából azonos lesz a létszám – mert azt gondolja, hogy a 
háziorvosokkal, vagy akár a kézbesítőkkel – akik a legjobban ismerik az embereket – 
személyes lehet a kapcsolatuk. Visszanézte a statisztikákat és a 100.000 lakosra jutó 
bűnelkövetőket, visszaeső bűnözőket, sértett személyeket – amely számára fókuszban van – 
akkor azt gondolja, hogy egy olyan számot fognak kapni, hogy 40-60 embert kell ismerni 
személy szerint egy körzeti megbízottnak. Az ő munkájukat egy picikét már reguláris 
szervezeti keretben fogja elvárni és azt gondolja, hogy ez a fajta pozitív tendencia ami a 
megyének ebben a szegletében megvalósul – jelzi, hogy a megye más területein nem biztos, 
hogy ilyen hangnemben tudna beszélni, vagy értékelést adna és nem is ad ilyen értékelést más 
rendőrkapitányságnak – azt gondolja, hogy egy kicsivel tovább lehet lépni, egy ilyen változás 
fog bekövetkezni. Alrendszerként úgy hívják, hogy őrszoba, csak nem objektumot kell 
elképzelni, nem irodába akarja beültetni a rendőröket – mert azt szokta erre mondani, hogy 
háziorvos sem csak kizárólag a rendelőben rendel – hanem házhoz megy. Az elvárása a 
körzeti megbízottól – akik csoportba szerveződve fognak dolgozni – hogy az év 365 napjának 
minden egyes órájában elérhetőek legyenek, és nem azért lesznek elvonva az ő területükről, 
mert egy szabály vagy az igény ezt diktálja, hanem a főkapitánynak az akarata ez. Úgy 
szervezte a maga rendőrkapitányságát, hogy ez a megye szinten kb. 320 státusz, és 320 
kollégája, ennek biztonságosan tudja majd biztosítani, hogy mindig lesz járműve, mindig lesz 
mobiltelefonja – szükséges, elégséges elv alapján ugyan – de mindig fogják tudni, hogy ki az 
ő rendőre, ugyanúgy, mint ahogy tudja mindenki, hogy ki a háziorvosa, akihez fordulhat.  
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Úgy gondolja, hogy egészen más a kézbesítőn keresztül úgy megkapni egy papírt a 
rendőrségtől – még az eredménytelen nyomozás értesítését is – mint odamenni ahhoz a 
rendőrhöz, akinek tudja a nevét és mobiltelefonszámát, amit mindig fel fognak venni és 
mindig oda fog menni az ismerős rendőr vagy a saját rendőre. Ezt a célt szolgálja ez a fajta 
átszervezés, amelyet a megyében végre kíván és végre fog hajtani január 1-jétől.  
Azt gondolja, hogy az eredmények magukért beszélnek, tehát itt jelentős, nagy változást ettől 
a programról nem vár azért, mert úgy ítéli meg – és ez az értékítéletük azonos – hogy ez a 
rendőri egység ezen a működési területen, ebben a városban jó szintű közbiztonságot tud 
szolgáltatni.  
Miután a képviselő úr is jelezte kérdésében, felszólalásában ezt a témakört, és a 
kapitányságvezető úr már reagált is rá bizonyos értelemben, szeretné rávilágítani a figyelmet 
az ez évben elfogadott és január 1-jétől hatályosuló 2012. évi CXX. törvényre. A törvény 
egyik része beszél a rendészeti feladatot ellátó személyek tevékenységéről. Felsorolja őket a 
természetvédelmi őrt, az erdővédelmi szolgálat tagját, a hegyőrt, a hivatásos vadászt, az 
erdészeti szakszemélyzetet, a jogosult erdészeti szakszemélyzetet, a halászati őrt, a közterület-
felügyelőt, az önkormányzati természetvédelmi őrt, valamint a mezőőrt. Ebben a törvényben 
megfogalmazódik már egy új, laza szervezet, amelyet az önkormányzat rendészeti szerveként 
jelenítődik meg, és ebből a korábban felsorolt személyzetből lehet összeállítani. A közrendről 
és közbiztonságról azt szokta mondani, hogy van egy olyan szegmense, aki hivatalból, a 
hivatásából adódóan, ilyen a rendőr, aki döntően a közrend, közbiztonságot kell, hogy 
szolgálja a bűncselekmények megelőzésével és felderítésével, illetve Schengen külső 
határszakaszon a határrendészeti tevékenységeknek a konkrét végrehajtásával. A másik 
szegmense a polgárőrség, amely az egyetlen olyan szervezet, amely önként vállalt és 
áldozatokkal járó – amelyért köszönetnek a magas szintjén lehet beszélni róluk – az 
állampolgároknak a közrend, közbiztonságáért egy olyan szervezetet működtet, amely nélkül 
nincs, nem volt és nem is lesz ilyen szintű közbiztonság. A harmadik elem, egy másfajta 
szervezethez kötődik. Célja, hogy amikor közrendről, közbiztonságról beszélnek, akkor azt 
tudjuk mondani, hogy „hát azért többen vagyunk, akik ezért felelünk, akik ezért felelősséget 
kell, hogy vállaljanak, nem menekülve a rendőrségnek az elsőszámú felelőssége alól 
természetesen, de ez a törvény január 1-jétől hatályba lép” Ez a törvény fogalmazza meg 
egyébként azokat a jogszabály módosításokat is, ami az iskolakerülés elleni fellépést 
biztosítja. Tehát január 1-jétől törvényi kötelezettségükké válnak azok az intézkedések, 
amelyeket most figyelmeztetésekkel és egyéb más rendőri intézkedésekkel tudtak 
végrehajtani. Gyakorlatilag változás nem lesz, csak van egy olyan törvény, amely módosít jó 
néhány jogszabályt, amely ezt már nem csak egy lakossági igényből fakadó természetes 
bűnmegelőzés, egy gyermekeinkre való figyelést eredményez, hanem jogszabályi 
kötelezettség is van benne.  
Megköszöni az önkormányzat rendőrség irányában kifejtett támogatását. Nem titok, hogy 
hivatalba kerülését követően már találkozott a polgármester úrral, ezeket a terveit már 
ismertette. Az itt élő állampolgároknak, akik számára a rendőrségnek itt helyben a közrendet 
és közbiztonságot szolgáltatni kell, megköszöni az együttműködését és azt, hogy 
szolgálhatták őket.   
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a rendőrkapitány úr tájékoztatását és értékelését, valamint, hogy egy kis 
betekintést nyújtott a rendőrség munkájába.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád város közrendi, közbiztonsági 
helyzetéről szóló beszámolót.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a beszámolót egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
307/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád város közrendi, 
közbiztonsági helyzetéről szóló beszámolót elfogadja.  
 
Ormai István polgármester: 
Gratulál és további jó munkát, sikereket, eredményeket kíván. Ismételten megköszöni a 
főkapitány úrnak, hogy megtisztelte a képviselő-testület ülését jelenlétével. 
Megkéri Kárpáti László alpolgármester urat, hogy kísérje ki a vendégeket.  
 
2.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi költségvetéséről szóló 

3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Mindig felmerül a kérdés, hogy egy költségvetés módosítás mi célt szolgál, miért kerül rá sor. 
Ez egy természetes folyamat, mely több alkalommal meg is történt az év folyamán azért, hogy 
a gazdálkodás során megjelenő változásokat átvezessék a költségvetésen, hogy az minél 
inkább naprakész, és a rendelkezésükre álló információkat tartalmazó költségvetési terv 
legyen. Most is ennek a célnak a megvalósítása érdekében módosítják a költségvetési 
rendeletet. Ez egy tágabb, szélesebb körű módosítás, hiszen ebben az évben utoljára van 
lehetőségük arra, hogy saját hatáskörben pontosítsák az előirányzatokat. Ez a módosítás 
vonatkozik az intézményeik költségvetésére is és tulajdonképpen minden olyan általuk ismert 
adatot, változást átvezettek a költségvetési terven, ami most aktuális.  
Összességében és meghatározó módon – ami a legnagyobb változás – hogy több címen, több 
forrásból, az állami támogatások magasabb értéken jelennek meg a gazdálkodásukban, mely a 
bevételeiket emeli. Néhány ponton költségcsökkentéseket hajtottak végre, a kiadásaikat 
mérsékelték, egyes feladatoknak a megvalósítása nem volt szükséges, nem került rá sor, ezért 
ezeket is átvezették és összességében, mintegy 27 millió Ft-tal csökkent a működési hiány a 
gazdálkodásuk során. Lesz még lehetőségük a rendeletük módosítására a zárszámadás 
elfogadásáig (jövő év márciusáig), azonban abban az esetben már csak az állami támogatásból 
származó bevételek módosítását lehet átvezetni a rendeleten. Valamennyi bizottság 
megtárgyalta a költségvetési rendeletmódosítást.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 2012. évi 
költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
önkormányzati rendeletet.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az önkormányzati 
rendeletet egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város Önkormányzata 
2012. évi költségvetéséről szóló 3/2012. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
31/2012. (XII. 14.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
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3.) Előterjesztés a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, illetőleg a közüzemi 
csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 

Megérkezik az ülésterembe Melsin Valentin képviselő, a képviselő-testület létszáma: 9 fő  

 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A jövő évtől állami díjmegállapítás lesz. Hogyan fog visszanyúlni mindez a szerződésükhöz, 
magyarul a koncessziós díjhoz? 
 
Ormai István polgármester: 
Értelmezni kell a kérdést és a helyzetet.  
Két fő eleme van a díjnak. Van egy úgynevezett üzemeltetési költség, ez illeti a szolgáltatót, 
jelen esetben a DRV Zrt-t. Ez az a pénz, amelynek az ellenszolgáltatásaként üzemelteti a 
rendszereiket és biztosítja a vízellátást és a szennyvízelvezetést.  E fölött van egy úgynevezett 
koncessziós díj, ami pedig az önkormányzatot illeti meg, és amelyet vissza kell forgatni a 
viziközművek fejlesztésére, felújítására. Ez az összefüggés áll fenn.  
Az értelmezésük szerint ez rögzítve van, ennek az aránya rögzítve van a díjakban, hiszen meg 
van állapítva, hogy mennyi volt 2012-ben az üzemelési díj, és ami e fölött van szolgáltatási 
díjig, az pedig a koncessziós hányad. Ha emelkedik a szolgáltatási díj, akkor ugyanolyan 
arányban kell, hogy emelkedjen véleményük szerint az üzemelési díj és a koncessziós díj is.  
 
Hozzászólások: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Elég ravaszul kérdezett, egyszerűbben is mondhatná, hogy mi van akkor – független az 
előterjesztéstől – ha a hivatal valamilyen csoda folytán olyan alacsony díjat állapít meg, ami 
nem fedezi a szolgáltatás díját? Előfordulhat-e ilyen helyzet? Ha igen, mi az önkormányzat 
kötelessége, kipótolni a különbözetet? Tudja, hogy a kérdése teoretikus.  
 
Ormai István polgármester: 
Nem teoretikus, költői.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem kér választ a kérdésre.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a közüzemi vízműből szolgáltatott ivóvízért, 
illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. (III. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló önkormányzati rendeletet.  
 



 12 

Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület az önkormányzati 
rendeletet egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja,  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közüzemi vízműből szolgáltatott 
ivóvízért, illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 32/2012. 
(XII. 14.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
4.) Előterjesztés a talajterhelési díjról szóló 29/2004. (VII. 1.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Valamilyen ösztönzőt mindenképpen alkalmazna az irányban, hogy előbb utóbb szűnjön meg 
az a helyzet, hogy azzal állnak szemben, hogy mi lesz akkor, ha nem adhatnak kedvezményt a 
jogszabály szerint. Nehogy az önkormányzatnak kelljen kipótolni azt az összeget, mert 
minden elképzelhető manapság már. Jelentős a rákötés költsége, melyből jelentős 
kedvezményt biztosít az önkormányzat. Ha a kisnyugdíjas vagy olyan szociális helyzetben 
lévő esetlegesen rögtön nem tudták kifizetni, lehet, hogy jobban jár az önkormányzat, ha pl. 
hitelt adnak, vagy valamiféle konstrukciót találnak ki ahhoz, hogy hogyan tudják biztosítani a 
rákötés költségét. Hosszú távon nem tartja jó megoldásnak összességében a kedvezmény 
adását, tehát azt kellene hosszútávon elérni, hogy minden háztartás kapcsolódjon rá a 
szennyvízhálózatra. Ezt ideiglenes megoldásként tudja támogatni. Arra kellene most már talán 
hathatósabb eszközökkel rávenni az érintett eléggé szűk kört, hogy azért belátható időn belül 
csatlakozzon rá a szennyvízhálózatra.  
 
Elhagyja az üléstermet Boros Bálint képviselő, a képviselő-testület létszáma: 8 fő  

 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Ezzel azokat büntetik aki amúgy sem tudnának rákötni. Az anyagban nagyon jól fel van 
tüntetve, hogy nyugdíjasok, egyedülállók. Ők továbbra sem fognak rákötni. Nem tudja, mi 
ennek a megoldása.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Úgy emlékszik, hogy volt valamilyen kedvezmény erre a részre.  
A Pénzügyi Bizottság tegnap tárgyalta ezt a témát, és a bizottság a „C” verziót támogatta, 
aminek oka, hogy rosszul értelmezték többen néhány adatot az előterjesztésből.  
Ő, most személy szerint a „B”változatot javasolja támogatni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Nagyon jó, hogy idén 75-en csatlakoztak a hálózatra, most még 128 fogyasztó nincs 
rácsatlakozva. Ebből a 128 fogyasztóból 33 fogyasztó évi vízfogyasztása már most sem éri el 
a 12 m3-t. Azt tapasztalja, hogy a legszegényebbek inkább csak ivóvízfogyasztásra használják 
a csapvizet és nem is fogják tudni megengedni maguknak későbbiek során sem. Még most 
április 1-től szeptember 30-ig ismét lehetőségük volt fél áron (46.500 Ft) történő rákötés. De 
sajnos ennyit sem tudnak megfizetni. Jónak tartja a Ludas képviselőtársa felvetését, hogy 
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esetleg valamilyen hitelkonstrukcióval, vagy valami hasonló megoldással próbáljanak 
megmozgatni olyan személyeket, akik a rákötést így, ezzel a módosított, még kedvezőbb 
feltételekkel vállalni tudják. A városfejlesztési bizottság a „B” változatot javasolta pontosan 
az előbb említett szempontok figyelembevételével, mert az szinte biztos, hogy a 126 fő 
fogyasztóból még sokan rá fognak kötni. Ez másik oldalon bevételként jelentkezik, a 
talajterhelési díjnál pedig veszteségként. Kisebb lesz a „B és „C” változat közötti bevételi 
különbség, ezért hagyják meg a legszegényebbeknek ezt a lehetőséget a 12 m3  alappal, ezért a 
„B” változat elfogadását kéri a tisztelt képviselő-testülettől.  
 
Megérkezik az ülésterembe Boros Bálint képviselő, a képviselő-testület létszáma: 9 fő  

 

Ormai István polgármester: 
Az elmondottak a témának egy-egy megközelítése. Kéri a képviselő-testülettől, hogy abban 
az irányban ne haladjanak tovább a közös gondolkodással, hogy bármilyen 
hitelkonstrukcióban az önkormányzat részt vegyen. Szeretné, ha ezzel nem bajlódnának, nem 
hiszi, hogy erre lehetőségük lenne, ezt a részét nem lenne szerencsés folytatni. Ez nem az a 
feladat, amiben az önkormányzatnak kell megoldani a problémát. Ez az előterjesztés 
kifejezetten kezeli azt, amit Ludas László alpolgármester úr elmondott, és amire Novák János 
is utalt az a célja, hogy feloldja azt a valós problémát. Hogy mindenki számára világos 
legyen, 1800 Ft/m3 talajterhelési díjat nem lehet megfizetni, hiszen olyan irreálisan magas. 
Ezelőtt két napirenddel tárgyalták a vízdíjra vonatkozó napirendet, akkor mondta, hogy 
mennyi a szennyvízcsatorna díj Nagyatádon (188,50 Ft). Ha ezt a kettőt egymás mellé teszi, 
akkor látható, hogy az 1800 Ft teljesen alkalmatlan arra, hogy bármire is ösztönözzön, mert 
megfizethetetlen, nem fogják megfizetni. Az előterjesztés ennek a felismerése miatt született 
meg. Kettő, a talajterhelési díjnak van egy célja, amely ugyan az amit mondtak a 
képviselőtársai, hogy ösztönözze a csatornára még rá nem kötött háztartásokat, családokat 
arra, hogy kössenek rá a közcsatornára, hiszen azért épült ki nagyon-nagyon sok munkával és 
befektetéssel. Ez az előterjesztés minden változatával megőrzi ezt az ösztönző szerepet, 
hiszen többet kell fizetni bármely változatban is a talajterhelési díjként, mint ha rákötne a 
szennyvízcsatornára és csatornadíjat fizetne, tehát az ösztönző szerepét megőrzi. Ez egy 
bevétel az önkormányzatnak, ami a felfogása szerint a legutolsó szempont. Tehát nem az a 
lényeg az önkormányzatnak, hogy mennyi bevételük származik, hanem az, hogy ösztönözze 
az embereket arra, hogy rákössenek, de reális legyen ez a talajterhelési díj, ezért született ez a 
három javaslat. Mindhárom javaslatot nagyon jónak tartja és nyilván teljesen egyöntetűen 
döntöttek úgy, hogy biztosítják a rákötésben a kedvezményt a későbbiek során. Nagyon jó ez 
az arány, hiszen a 200-ból 75-en kötöttek rá, tehát egy sikeres lépés volt. Az is igaz, és ezért 
körültekintő az előterjesztés, mert kezeli annak a 31 néhány családnak, fogyasztónak a 
helyzetét. Csak gondoljanak bele, 1 évben 12 m3-t nem éri el a fogyasztás. Tehát kezeli ezt a 
problémát, ha a „B” változatot fogadják el, hiszen ők olyan alacsonyan fogyasztanak, hogy 
nagy valószínűséggel ennek oka van. Azt a változatot javasolja elfogadni, amelyik az ő 
problémájukat megoldja, ugyanakkor az egész érintett körben ad egy kedvezmény, ami 
viszont még mindig ösztönző a számukra. A „B” változatot tartja olyannak, ami ennek a 
dolognak valamennyi részét kezeli.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
A „B” változatnál egy rész nem teljesen pontos számára.  
5-6 m3-nél 1 év alatt kifizeti – az a család – a mostani rákötéshez az 50 %-os kedvezménnyel 
számolja. Ezt kellene valahogy tudatosítani az emberekben, hogy 1 év alatt, pluszban a 
talajterhelési díjat fizet, akkor kifizeti azt az összeget, és akkor már levette a 180 Ft-ot, amit 
egyébként csatornadíjként kellene fizetni.  
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Kárpáti László alpolgármester: 
Itt nem csak a rákötésről van szó, hanem sok esetben a rákötésig való eljutásról, ami nagyobb 
költséget jelent, mint maga a rákötés, hiszen lehet, hogy a szennyvízhálózat nincs kiépítve az 
ingatlanokba.  
 
Ormai István polgármester: 
Nagyon gyakorlatias kérdésről tárgyalnak, de a közös gondolkodáshoz az is hozzá tartozik, 
hogy - és akkor kérdezi is jegyző asszonytól – hogy most fognak értesítést kapni arról, hogy 
milyen fizetni valójuk van.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester: 
Az a lényeg, hogy a 2012-es fogyasztás után kerül megállapításra a fogyasztónak a 
talajterhelési díja. Ha elfogadja a testület, akkor ezzel a kedvezménnyel kerül megállapításra. 
Abban biztos, hogy amikor tényszerűen egy irat kézhezvételével értesülnek arról, hogy – amit 
annyiszor elmondtak meg leírtak, s egyenként minden háztartást tájékoztattak – az tényleg 
úgy van, ahogy már elmondták, leírták. Talán egy újabb rákötési hullám fog megindulni. A 
rácsatlakozási kedvezmény továbbra is érvényben van.  
Először az alternatívákról szavaznak, majd azt követően a rendelet-tervezetről.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a talajterhelési díjról szóló 29/2004. (VII. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztésben javasolt „A” változatban 
rögzített díjkedvezményre vonatkozó javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, az előterjesztésben 
javasolt „A” változatban rögzített díjkedvezményre vonatkozó javaslatot egyhangú – 9 nem – 
szavazattal nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a talajterhelési díjról szóló 29/2004. (VII. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztésben javasolt „B” változatban 
rögzített díjkedvezményre vonatkozó javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, az előterjesztésben 
javasolt „B” változatban rögzített díjkedvezményre vonatkozó javaslatot egyhangú – 9 igen – 
szavazattal elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a talajterhelési díjról szóló 29/2004. (VII. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztésben javasolt „C” változatban 
rögzített díjkedvezményre vonatkozó javaslatot.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, előterjesztésben javasolt 
„C” változatban rögzített díjkedvezményre vonatkozó javaslatot egyhangú – 9 nem – 
szavazattal nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a talajterhelési díjról szóló 29/2004. (VII. 1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló, a díjkedvezmény „B” változatában rögzített 
adómértéket előíró önkormányzat rendeletet. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, a díjkedvezmény „B” 
változatában rögzített adómértéket előíró önkormányzati rendeletet egyhangú – 9 igen – 
szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a talajterhelési díjról szóló 29/2004. 
(VII. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 33/2012. (XII. 14.) önkormányzati 
rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
5.) Előterjesztés a települési folyékony hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 

20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztésben is és a rendelet-tervezetben is van egy elírás. Az 1.§ (1) bekezdésben a 
lakossági díj helyesen bruttó 12.400 Ft/5m3 díj.  
Kéri, hogy ezzel a módosítással tárgyalja és fogadja el a képviselő-testület.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési folyékony hulladékkezelési helyi 
közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
önkormányzat rendeletet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, az önkormányzati 
rendeletet egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési folyékony 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról szóló 20/2004. (VI. 1.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló 34/2012. (XII. 14.) önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.  
 
6.) Előterjesztés a települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról 

és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Van egy előterjesztés, egy kiegészítés címet viselő – szintén 6-os sorszámmal ellátott anyag, 
ami szorosan kapcsolódik az előterjesztéshez – kéri ezt is figyelembe venni a tárgyalás során. 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság és a Pénzügyi Bizottság hosszasan tárgyalta, 
kielemezte, kiértékelte ezt a napirendet. A bizottságok állásfoglalásáról készült javaslatot 
megkapta a képviselő-testület. Köszönti a Saubermacher-Pannonia Kft. ügyvezető igazgatóját 
Horváth Balázs urat és munkatársát. Amennyiben úgy ítéli meg az igazgató úr, bármikor 
kijöhet a mikrofonhoz, és hozzászólhat a napirendhez.  
Magyarországon ez az a közszolgáltatás, amely a legtöbb gyakorlatias, megoldandó feladatot 
vagy problémát felvet, hogy hogyan, miként lehet szabályozni ennek a díjnak a fizetését, hogy 
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hogyan lehet a legigazságosabb módon megállapítani a hulladékgazdálkodási díjakat.  
Ha a megyei lapot kiértékelné valaki, akkor egy év alatt a legtöbb írás a közszolgáltatások 
témakörében biztos, hogy a hulladékgazdálkodással kapcsolatosan születik. Biztos meg van 
ennek az oka. Ők is minduntalan szembenéznek azzal, hogy hogyan kezeljék ezt a feladatot. 
Nagyon jó megoldásaik voltak az elmúlt évek során. Úgy gondolják, hogy racionálisan, 
gyakorlatiasan a lakosság szempontjait figyelembe véve bántak ezzel a témakörrel, mígnem 
ennek az évnek az elején volt egy nagyon jelentős változás a hulladékgazdálkodás 
tekintetében, melynek alapján a társasházak vonatkozásában a háztartások lettek a szerződő 
partnerek. Egy újfajta rendszer és szituáció alakult ki. A másik változás – ami már a konkrét 
kérdéskör –, hogy a szabályozás jelentősen változott. A törvényi előírás szerint – azok a 
tényezők, amelyek érintik a hulladékszállítást és annak díját – a mostani szabályozásokban 
bekövetkezett változások egyik eleme, hogy törvényi előírás szerint hulladéklerakási járulék 
került bevezetésre, ami 3.000 Ft /tonna költséget jelent, tehát ezt a hulladéklerakási járulékot 
kell megfizetni minden lerakott tonna hulladék után. Ez az egyik tényező, ami befolyásolja a 
helyzetet. A másik, hogy a nagyatádi most érvényben lévő díj, az 2012. április 1-jétől 
érvényes, tehát gyakorlatilag az első negyedévben még a 2011-es díjon történt a szolgáltatás 
biztosítása. Az is biztos – és erre a felvetésre is igennel lehet válaszolni – hogy a 
tevékenységek, a szolgáltatások és a hulladékgazdálkodási tevékenység költségei is bizonyára 
növekedtek valamilyen mértékben az elmúlt időben. A negyedik tényező amit a 
gondolkodásukat befolyásolja, hogy a tervezetthez képest Nagyatádon több, mint kétszerese 
azoknak a háztartásoknak a száma, amelyek azt jelezték, hogy 1-2 fős háztartások, és 
díjkedvezményt vehetnek igénybe. Ez megváltoztatta a hulladékgazdálkodási díj 
megtervezését, illetve annak helyzetét a megtervezetthez és a kalkulálthoz képest, hiszen 
duplájánál több ilyen háztartás van. A mostani anyagok több dolgot tartalmaznak és igazából 
két dologban kell állást foglalnia a képviselő-testületnek. Az egyik, hogy érvényesítenek-e 
díjemelést, a másik pedig az, hogy miként viszonyulnak a most érvényben lévő szabályukhoz, 
miszerint ez a bizonyos díjkedvezmény érvényben van és éltek is ezzel a kedvezménnyel a 
nagyatádiak. Ez a két olyan fő döntési irány van, amiben állást kell foglalniuk. A témát 
mindenképpen tárgyalniuk kell, mert a szabályozás amiről beszélt, az azt is mondja, hogy 
gyakorlatilag 2013-tól nem lesz lehetőségük díjat megállapítani. Oda jutnak, hogy nem az 
önkormányzat fogja megállapítani a hulladék elszállítással kapcsolatos díjakat. Itt is elmondja 
azt, amit a vízdíjnál elmondott, hogy egy reális, sőt egy kedvező hulladékszállítási díj van 
Nagyatádon, hiszen tudják és ismerik a másutt alkalmazott díjakat, és ismerik azt a folyamatot 
és azt a belső rendszert, ami ezt a díjat alakította és befolyásolta. Nagyatádon a 
hulladékgazdálkodás ellátásával, és az ezt végző Saubermacher-Pannonia Kft. 
tevékenységével elégedett. Kifejezetten eredményesen és jól végzik a szolgáltatást, ezt 
őszintén és egyszerűen fogalmazva ki lehet mondani, hogy a szolgáltatással gondjuk, 
aggályuk és problémájuk az elmúlt 15 évben nem volt. Megköszöni a kft. munkáját. Azonban 
most egy vízválasztóhoz érkeztek, hiszen mindaz amiről beszélt, be fog következni a rajtuk és 
tőlük független okok miatt. Az önkormányzat kompetenciája az, hogy tudnak-e ma bármilyen 
döntést hozni. Nagyon egyszerűen fogalmazva – és ha a végösszegeket, a tényszerű 
összegeket nézik – akkor a szolgáltató által elkészített költségkalkuláció beépíti és rögzíti ezt 
a bizonyos hulladéklerakási járulékot, mely 10 milliós nagyságrendű és bekerül a költségek 
közé. Ezáltal megjelenik egy általános költségnövekedés, jelen van a kedvezmény, 
összességében azonban, ha mindent figyelembe vesznek, akkor a jelenleg érvényes átlagos 
díjhoz képest 23 %-os díjnövekedést tartalmaz a javaslat.  
Véleménye szerint ez ma nem felvállalható, nem lehet elfogadni, mert ez nem olyan tétel, 
amit a képviselő-testület, a fogyasztók, a közszolgáltatást igénybe vevők számára 
megállapíthat. Úgy gondolja, hogy azoknak a költségnövekedéseknek a tételeiből amelyekről 
beszélt, a szolgáltatónak is át kell vállalni, és nem gondolja, hogy a lakosságra kell terhelni.  
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Ebben a formában, mértékben és konstrukcióban nem látja lehetőségét annak, hogy egy reális 
költségemelés lenne, ezért a maga részéről nem is tudja felvállalni azt, hogy elfogadják. 
Természetesen szembe kell nézni több lehetséges fejleménnyel. Itt is van egy automatikus 
díjemelés, tehát azt senki ne gondolja, hogy ha nem állapít meg a testület új díjat, akkor a 
mostani díj marad. Ez egyrészt automatikus egy bizonyos arányban január 1-jétől nőni fog. A 
jogszabály fogja megmondani, hogy mennyivel, és ezen kívül is van a szolgáltatónak 
lehetősége arra, hogy keresse a lehetőségét az ő költségeinek a megtérülésére, de az 
önkormányzatnak 2013-ban nem lesz módja a díjat befolyásolni.  
Az előterjesztéshez adott kiegészítés tartalmazza, hogy a szolgáltató 2012. évi beszámolóját a 
képviselő-testület fogadja el (4. sz. melléklet). Egy olyan rendelet-tervezetet is csatoltak a 
kiegészítő anyaghoz, ami a díjakat és a díjakra vonatkozó bekezdéseket, paragrafusokat 
kiveszi a rendeletükből, valamint kiveszi a kedvezmény biztosítására vonatkozó teljes 
szabályozást is. Sok mindenről beszélt, véleménye szerint egy nagyon fontos témáról van szó. 
Beszéljék meg, hogy hogyan látják, és miképpen döntsenek a kérdéskörben. Természetesen a 
szolgáltatót együttműködő, szerződéses partnerként tekintik, ezért a véleményére, 
gondolataira kíváncsiak.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Mint ahogy a polgármester úr elmondta, a kedvezményekről szóló korábbi rendelkezések ki 
lettek emelve a rendeletből, tehát az új szabályozás szerint nem lennének kedvezmények 
függetlenül attól, hogy a szolgáltatónak az ajánlatát nem fogadnák el. Jól érti? – mert az 
anyagot ülés előtt kapták meg, és nem áll megfelelő idő a rendelkezésre, hogy 
áttanulmányozzák.  
Van egy előterjesztés, egy határozati javaslat és egy rendelet-tervezet. A rendelet-tervezet az 
újabb a régebbihez képest, mint amit a bizottságok tárgyaltak. A határozati javaslatnál pedig a 
2. pontról van szó, hogy a 4. sz. mellékletet képező tájékoztatót megismerte és tudomásul 
vette a képviselő-testület. Ugyanakkor továbbra is él az eredeti határozati javaslat 1. pontja, 
ami pedig a „Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Saubermacher–
Pannónia Kft., mint kötelező közszolgáltató által elkészített költségkalkulációt, az 
előterjesztés 1. számú melléklete alapján elfogadja.” Ebből a két pontból áll a határozati 
javaslat? 
 
Ormai István polgármester: 
Igen, erről kell dönteni.  
Megkérdezi a képviselő-testület tagjait, hogy kérnek-e szünetet az anyag megismerésére.  
 
Ormai István polgármester szünetet rendel el, hogy a képviselő-testület áttanulmányozhassa 

az anyagot.  

 

Folytatódik a 6. napirend tárgyalása.  

 

Hozzászólások: 
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
Elhangzott, hogy kikerül a rendeletből a kedvezmény, amelyet az 1-2 fős háztartások 
élveznek. Elég sok hátrányos helyzetű család van az 1-2 fős háztartások között is. Nem 
kellene abban gondolkodni, hogy ezek a hátrányos helyzetben lévő 1-2 személyes családok 
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továbbra is részesüljenek kedvezményben esetleg szociális alapon a helyi szociális rendelet 
módosításával? – tehát beépíteni a kedvezményt a helyi szociális rendeletbe.  
Véleménye szerint valamiben mindenképpen gondolkodni kell, mert nagyon sokan nem 
fogják tudni kifizetni a díjat. Javasolja, hogy helyi rendeletben történő szabályozását.  
 
Ormai István polgármester: 
Nagyon fontos és igaz is amit a képviselő asszony elmondott. 
Aki figyelt, az meghallotta, amit az elején mondott. Ma a legszabályozatlanabb a 
hulladékszállítási közszolgáltatás feltételeinek, körülményeinek, díjfizetési szabályainak a 
megállapítása. Vannak vízmérők, gázmérők és van az elektromos áram mérője, ezek alapján 
fizetik a fogyasztók a díjat. A problémát az okozza, hogy a hulladékszállításnál nincs teljesen 
egzakt mérés. Elmondta, hogy az egyik probléma az – és ezért javasolta egy évvel ezelőtt 
hogy tegyék be ezt a kedvezményt – hogy eltérő mennyiségű hulladék keletkezik az 
érdemében eltérő létszámú háztartásokban. Azonban az, amit a képviselő asszony elmondott, 
beemel egy másik, egy szociális szempontot. A kettőt jól végig kell gondolni, nagyon 
alaposan meg kell fontolni, hogy milyen alapra helyezzék, ha adnak kedvezményt. Ugyanis a 
szabályok, az előírások korlátokat szabnak annak, hogy hogyan tudják a saját rendeletüket 
meghatározni. Tehát bármit nem szabályozhatnak, ami nincs szinkronban a vonatkozó 
törvényekkel vagy a magasabb rendű jogszabályokkal. Mivel központi díjmegállapítás lesz, 
nem várható, hogy tolerálja az önkormányzat által kialakított kedvezményrendszert, hanem 
meg fog állapítani egy egységdíjat. Az önkormányzatnak egy alulról építkező saját szabályt 
kell kialakítani, ami a véleményük, álláspontjuk a valóság felöli megközelítést érvényesíti.  
Ugyanarról beszél, mint a képviselő asszony, csak ezt egy kicsit összetettebbnek tartja, ezért 
nagyon alaposan végig kell gondolni, ráadásul nagyon úgy tűnik, hogy ez csak az 
önkormányzat terhére történhet. Valami megoldást találni kell, mert a mostani formájában 
nem tudja kezelni ezt a problémát.  
Úgy kell dönteniük, hogy az egész rendszer hatékonysága, működőképessége, a feladat 
elvégzése ne sérüljön. Tehát maga a szolgáltatás zavartalanul működjön. 
Összefoglalja, hogy mikről kell, hogy döntést hozzon a testület. Elmondja, hogy van a 
települési szilárd hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek 
tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztésnek egy határozati javaslata, mely a szolgáltató költségkalkulációjának az 
elfogadására irányuló javaslat, valamint az előterjesztés kiegészítés határozati javaslata, mely 
a szolgáltató beszámolójának elfogadását tartalmazza és az előterjesztés 4. sz. mellékletét 
képezi.  
Továbbá van az előterjesztéshez csatolt rendeletmódosítás és egy, a kiegészítéshez csatolt 
rendeletmódosítás, mely arra irányul, hogy 2013. január 1-jétől az önkormányzatnak nincs 
módja díjat megállapítani, tehát a rendeletükben lévő díjmegállapításra vonatkozó 
passzusokat veszik ki a rendeletből, és azt a szabályozást, ami gyakorlatilag ezt a 
kedvezményt szabályozza.  
Ha értékeli a képviselő asszony hozzászólást, akkor az egy javaslat arra nézve, hogy 
dolgozzák ki a díjkedvezmény további biztosításának a rendeleti szabályozását.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló kiegészítés határozati javaslatát, mely a 
szolgáltató beszámolójának elfogadását tartalmazza és az előterjesztés 4. sz. mellékletét 
képezi. 
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 3 
igen, 4 nem és 2 tartózkodással – nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát, mely a 
szolgáltató költségkalkulációjának az elfogadására irányuló javaslat. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
nem és 1 tartózkodással – nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladék kezelésével 
kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 10/2012. (III. 30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló kiegészítés mögött lévő rendeletmódosításról.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a rendeletmódosítást – 1 
igen, 4 nem és 4 tartózkodással – nem fogadja el, és a következő határozatot hozza: 
 
308/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a települési szilárd hulladék 
kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 
10/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés – a 
közszolgáltató 2012. évi tevékenysége beszámolójáról és a 2013. évi díjkalkulációról 
szóló – határozati javaslatát nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a Saubermacher-Pannonia Kft. képviselőinek, hogy részt vettek a napirend 
tárgyalásán.  
 
7.) Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. (IX. 29.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Köszönti az ülésen jelen lévő Puskás Béla igazgatót és megkéri, fáradjon a mikrofonhoz.  
Régóta dolgoznak együtt, jelentős problémát nem látnak, nem tapasztalnak.  
A temetések száma hullámzó, sőt inkább csökkent. Látható, hogy nőnek a költségek, azonban 
az együttműködésben még mindig vállalható pozícióban van az önkormányzat. A temetők 
üzemeltetése rendezett, minden megfelelően működik, jelentősebb reklamáció nélkül. Kisebb 
nagyobb lépésekben fejlesztik a temetőket, melyet a későbbi időszakban is folytatniuk kell.  
Az elmúlt évek során nagyon nagyot léptek előre a Központi Temetőben, dolgoztak a Henészi 
és Simongáti Temetőben, most, a következő időszakban a Bodvicai Temetőben szeretnének 
és a Henészi és Simongáti Temetőben pedig szeretnék befejezni a fejlesztéseket az 
áramellátásával. Ez egy kisebb léptékű munka, a Bodvicai Temetőben pedig egy előtetőt 
szeretnének a ravatalozó elé létesíteni.  
Az előttük ebben a ciklusban lévő két évben szeretnék, ha ezekben előrelépést tudnának tenni.  
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Puskás Béla igazgató: 
Úgy gondolja, hogy Nagyatád várossal egy kiegyensúlyozott, jó kapcsolat alakult ki. A cég 
kitűzött célja az, hogy mindenfajta kegyeleti elvárásnak és a tulajdonos elvárásának is 
maradéktalanul megfeleljen. Rendkívül nehéz évet zártak. Nem csak az országnak, nem csak 
a városnak, nekik is komoly gondjaik vannak. Akkor, amikor a polgármester úr azt mondja, 
hogy csökken a temetések száma, tényszerűen igaz. Valóban 4 %-kal kevesebb az elhunyt, 
mely a nagyatádiak számára kifejezetten szépen hangzik, valójában pedig arról szól ez a 
statisztikai adat, hogy a magyar lakosság egy része 70 évvel ezelőtt meghalt. Ez a II. 
világháborús veszteség most csapódik le, és mintegy 10 éven keresztül érezteti hatását. Nagy 
számok törvénye alapján a lakosság 1, 3 % -a hal meg, mely csak ebben a 10 évben csökken 
valamelyest, valószínűleg ez később vissza fog állni. Az életmód, az életvitel hozzá fog 
járulni.  
A feladatuk az, hogy azokat a szolgáltatásokat, amelyet tisztességgel kell végezniük, el tudják 
végezni. Valóban éven belül is hullámzik a temetés, melyet nagyon sok minden időjárás, 
különböző sorsszerű hatásokkal és az ünnepekkel – nem kell részletezni, hogy karácsony 
környékén sokkal többen halnak meg, mint máskor, ez abszolút érzelmi, belső pszichés 
folyamatok eredménye, összefügg a vallással, hittel, meggyőződéssel – erre természetesen 
felkészülnek. Maradéktalanul arra törekszenek, hogy Nagyatád városban üzemeltetett 
temetőket tisztességesen rendben tartsák és kifejezetten öröm számukra, hogy Nagyatád város 
részéről és a polgármester úr részéről megfogalmazott kifogások olyan elenyészők voltak 
ebben az évben. Ez azt is jelenti, hogy kollégái, munkatársai jól végzik a dolgukat. Ígéretet 
tesz arra, hogy ez a jövőben is így lesz. Sok a feladatuk és kevés a pénzük. Nem csak nekik, a 
városnak is vannak elmaradt vállalásaik, közös feladataik. Szeretné azt hinni, hogy a 
következő évben ezeket a feladatokat meg tudják oldani, hiszen égető gondjaik vannak a 
Központi Temetőben az urnahelyek kialakításában. Ezeket valamikor meg kell oldaniuk, de 
egyedül senki nem tudja megcsinálni, csak közösen tudják megtenni. Nyilván a problémákat 
valamennyien látják. Nincs sürgetés, köszöni a polgármester úr hozzáállását. Ha közösen lesz 
annyi pénzük, akkor meg kell oldani. Ez az egyetlen egy olyan kiemelt feladat. 
Összességében úgy gondolja, hogy az elvárásoknak megfelelnek, tisztességesen dolgoznak és 
teszik is majd a következő években is.  
 
Ormai István polgármester: 
Kifejezetten ezt a cél fogalmazzák meg, hogy a két városrészben (simongáti és henészi 
temetőben) az áram bevitelét feltétlenül megvalósítsák. Kéri, hogy pénzügyileg vegyen részt 
ebben a szolgáltató.  
 
Puskás Béla igazgató: 
Megígéri, hogy részt vesznek a megvalósításban.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. 
(IX. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
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309/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogy Megyei Temetkezési 
Szolgáltató Kft. nagyatádi temetők üzemeltetésével összefüggő bevételeiről és 
kiadásairól szóló tájékoztatóját tudomásul veszi. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a temetőkről és a temetkezésről szóló 23/2000. 
(IX. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló önkormányzat rendeletet. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület, az önkormányzati 
rendeletet egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a temetőkről és a temetkezésről szóló 
23/2000. (IX. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 35/2012. (XII. 14.) 
önkormányzati rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni az igazgató úrnak, hogy megtisztelte jelenlétével a képviselő-testület ülését.  
 
8.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló nem lakáscélú helyiségek 2013. évi 

irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2013. évi helyhasználati és 
helybiztosítási díjainak megállapításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában álló nem 
lakáscélú helyiségek 2013. évi irányadó bérleti díjainak, valamint a helyi piac és vásár 2013. 
évi helyhasználati és helybiztosítási díjainak megállapításáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
310/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 

vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 1.) rendeletének 74. §-ában 
meghatározott szabályok alapján, az önkormányzat tulajdonában álló, a 
vásárcsarnokban lévő üzletek kivételével minden nem lakás célú helyiség: 

- bérleti jogának elnyerésére 2013. évben kiírásra kerülő pályázatokban, illetve  
- 2013. évben a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható   

2013. évi irányadó bérleti díjat az alábbiak szerint állapítja meg: 
 

a. Üzlet és irodahelyiségeknél: 
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a./1.Banki és pénzügyi szektor esetén (Ft/m2/hó+ÁFA):       
        

   övezettől függetlenül, egységesen 1.380.- 
 

 a./2.Egyéb tevékenységek esetén (Ft/m2/hó+ÁFA) 

 
a./2.1. 50 m2 nagyságú és alatti helyiségek esetén 

  I/1. övezet 1.250.- 
  I/2. övezet 1.150.- 
  II. övezet    950.- 
  III. övezet    750.- 

 
a./2.2. 51 m2 – 100 m2 nagyság közötti helyiségek esetén 

  I/1. övezet 1.100.- 
  I/2. övezet 1.000.- 
  II. övezet    850.- 
  III. övezet    650.- 

 
a./2.3. 100 m2 –nél nagyobb helyiségek esetén 

  I/1. övezet    850.- 
  I/2. övezet    750.- 
  II. övezet    650.- 
  III. övezet    550.- 

 
b. Panel technológiával épült épület üzlet és irodahelyiségek esetén (Ft/m2/hó+ÁFA) 

 I/2. övezet    550.- 
 

c. Pincéknél (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I/2. övezet    450.- 
 

c.    Nyitott, fedett tárolóknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 
  I/2. övezet    250.- 
 II.   övezet    220.- 
 

d. Garázsoknál (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I./2 övezet    490.- 

  II.   övezet    450.- 
 

e. Önálló raktárak (Ft/m2/hó+ÁFA): 
 I.  övezet    490.-  

  II. övezet    450.-  
 
2. A Képviselő-testület az önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. 

(IX. 1.) rendeletének 74. §-ában meghatározott szabályok alapján, a 
vásárcsarnokban lévő önkormányzati tulajdonú üres és üressé váló üzletek: 

- bérleti jogának elnyerésére, kiírásra kerülő pályázatokban, illetve  
 - kérelem alapján a bérleti jog meghosszabbításoknál alkalmazható   

2013. évi irányadó bérleti díjat a 2012. évi díjjal azonos mértékben állapítja meg: 
  a. büfé:    1.530.- Ft/m2/hó+ÁFA 
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b. egyéb üzlet:   1.380.- Ft/m2/hó+ÁFA. 
 

3. A Képviselő-testület a piacok és vásárok tartásáról szóló 39/1995. (XII. 31.) 
rendeletének 5. § (7) bekezdésben meghatározott szabályok alapján a 2013. évi 
helyhasználati és helybiztosítási díjakat a 2012. évi díjjal azonos összegben állapítja 
meg: 

 
a. napi helyhasználati díj: 

- vásárcsarnokban asztalról történő árusítás 1 m felett 400.-Ft/m/nap 
- vásárcsarnokban asztalról történő árusítás 1 m-ig 200.-Ft/m/nap 
- sátras árusításnál 

biztosított helyek esetében 400.-Ft/m/nap 
nem biztosított árusítás esetében 800.-Ft/m/nap 

- sátrak mögött parkoló gépkocsi és utánfutók 300.-Ft/m/nap 
- büfé kocsi (áram- és vízdíjat tartalmazza) 4.000.-Ft/m/nap 
 

b. féléves helybiztosítási díj: 
- sátras árusításnál 500.-Ft/m/nap 
- büfé kocsinál 500.-Ft/m/nap 
- vásárcsarnokban asztalról történő árusítás 1 m felett 500.-Ft/m/nap 
- vásárcsarnokban asztalról történő árusítás 1 m-ig 200.-Ft/m/nap 

 
4. A Képviselő-testület a 2011. évi CLXXV. tv. hatálya alá tartozó szervezetek részére 

biztosított helyiségek esetén a bérleti díjat az önkormányzat vagyonának 
hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 1.) rendeletének 24. §-a alapján egyedi döntéssel 
állapítja meg.  

 
5. A Képviselő-testület az Somogy Megyei Kormányhivatal részére a Nagyatádi 

Falugazdász Körzetközpont működtetésére a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám 
irodaház földszintjén biztosított összesen 29 m2-es iroda 2013. évi bérleti díját 
rezsiköltségekkel együtt a 257/2012. (X. 25.) számú határozattal elfogadott 2012. évi 
díjjal azonos összegben, azaz évi 107.855.- Ft+ÁFA-ban állapítja meg. 

 
6. A Képviselő-testület a Somogy Megyei Kormányhivatal Egészségbiztosítási Pénztár 

ügyfélszolgálati irodájának működtetéséhez a Nagyatád, Baross Gábor utca 1. szám 
alatti épület földszintjén biztosított 1. számú 16,37 m2 nagyságú iroda 2013. évi 
bérleti díját rezsiköltségekkel együtt a 257/2012. (X. 25.) számú testületi 
határozatban meghatározott 2012. évi díjjal azonos összegben, azaz havi 14.110.- 
Ft+ÁFA-ban állapítja meg. 

 
7. A Képviselő-testület a bérleti díj emelésének módját és mértékét – amelyet a 

pályázati eljárás során alkalmazni és a megkötésre kerülő szerződésekben rögzíteni 
kell – az alábbiak szerint határozza meg: 

- A pályázati licit során kialakuló bérleti díj csak 2013. évre vonatkozik.  
- A bérleti díj ezt követően minden év január 1.-től – a szerződő felek külön 

megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre megállapított általános 
fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
Határidő: 2013. évi eljárásokban folyamatosan 
Felelős :  Ormai István polgármester 
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9.) Előterjesztés a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői 2013. évi 

teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői 2013. 
évi teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
311/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Nagyatád Város 
Önkormányzata Polgármesteri Hivatalában dolgozó köztisztviselők számára a 
teljesítménykövetelmények alapját képező 2013. évi célokat az alábbiakban határozza 
meg: 
 

1. Az önkormányzat működéséhez szükséges források biztosítása és hatékony 
felhasználása. Az önkormányzat 2013. évi költségvetésének végrehajtása során a 
gazdálkodás szabályszerűségének biztosítása a célszerűségi, hatékonysági és a 
takarékossági szempontok alapján.  A gazdálkodás egyensúlyának biztosítása, 
ennek érdekében a település helyzetére, illetve annak változásaira vonatkozó 
információk, előterjesztések, elemzések folyamatos rendelkezésre bocsátása. 

 
2. Az önkormányzat 2011-2014. évekre szóló gazdasági, városfejlesztési 

programjának végrehajtásában való közreműködés, a megfogalmazott célok 
megvalósításához szükséges feladatok ellátása, a források megszerzését elősegítő 
pályázati lehetőségek felkutatása, a saját erő biztosítása mellett az európai uniós 
források leghatékonyabb kihasználása. 

 
3. A képviselő-testület és bizottságai 2013. évi munkatervében tervezett vagy 

évközben aktuálissá vált előterjesztések törvényes, szakmai előkészítése, az 
ülésekkel összefüggő adminisztratív és szervezési teendők ellátása, a képviselő-
testület és a bizottságok döntéseinek végrehajtása, a végrehajtás szervezése, 
ellenőrzése. 

 
4. Az önkormányzati feladatellátás átalakítása következtében az intézményrendszer 

átszervezése, a 2013. január 1-én hatályba lépő változásoknak megfelelő az 
intézményi struktúrát érintő döntések előkészítése és végrehajtása. 

 
5. Az intézmények törvényes, szakszerű, gazdaságos működésének elősegítése, 

működési feltételeinek biztosításában, valamint az intézményi fejlesztések 
megvalósításában való hatékony közreműködés. A működés költségeinek 
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csökkentése érdekében megtakarítást eredményező döntések előkészítése. Az 
intézményi feladatellátás átadása, intézmények gazdálkodási, pénzügyi feladatai 
változásának előkészítése, dokumentumok, szabályzatok elkészítése.  

 
6. Az önkormányzati vagyongazdálkodással kapcsolatos döntések előkészítése, 

végrehajtása, a meglévő önkormányzati vagyon hasznosítása, a tervezett vagyon 
értékesítések lebonyolítása. 

 
7. A feladatellátásra igényelt állami támogatás felhasználásának fokozott 

figyelemmel kísérése, szükség esetén év közbeni többletigénylések, illetve 
lemondások előkészítése. 

 
8. A Rinyamenti Kistérség Többcélú Önkormányzati Társulás tevékenységének 

átalakításában való közreműködés, a Társulási Tanács döntéséhez szükséges 
képviselő-testületi döntések meghozatalának határidőben történő előkészítése. 

 
9. A közbeszerzési eljárások pontos, szakszerű előkészítése, lefolytatása, a 

beruházások megvalósításának szervezése, lebonyolítása, irányítása. Az éves 
közbeszerzési terv – és szükség esetén módosításainak – előkészítése és 
végrehajtása. 

 
10. A Polgármesteri Hivatalban az ügyfélbarát, szolgáltató jellegű ügyintézés 

fejlesztése. Az ügyfelek teljes körű tájékoztatása érdekében az ügyfelekkel való 
kapcsolattartás javítása, a lehetőségekhez képest az eljárások egyszerűsítése.  

 
11. A helyi humán-erőforrás gazdálkodás területén a magasan képzett, feladatát 

szakszerűen, eredményesen ellátó személyi állomány szervezése és fejlesztése. 
Ennek érdekében a köztisztviselők továbbképzésének szervezése a helyi éves 
továbbképzési terv szerint, különös tekintettel a szakmai továbbképzéseken való 
részvételre.  

 
12. A település lakókörnyezetének fejlesztése, a közparkok, zöldterületek 

állapotának megóvása, javítása. Az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok 
és egyéb vagyontárgyak állagmegóvása, karbantartása, szükség szerinti 
fejlesztése. 

 
13. Nagyatád Város Önkormányzata helyi rendeleteinek felülvizsgálata, 

jogszabályokkal való harmonizációjukhoz szükséges módosítások előkészítése. Az 
új rendeletek végrehajtása, az általuk szabályozott eljárások, rendszerek 
szervezése, biztosítása. 

 
14. A Polgármesteri Hivatal szervezeti struktúrájának átalakítása - a járási hivatal 

rendszerének kialakítását követően - szervezeti és működési szabályzatának és 
belső szabályzatainak elkészítése, és ennek megfelelően a feladatellátás 
szervezése. 

 
15. A hivatalon belüli, szervezeti egységek közötti kommunikáció erősítése, az egyes 

szervezeti egységek együttműködésének továbbfejlesztése, a munkavégzés során a 
projekt szemlélet erősítése. A Polgármesteri Hivatalban maradó államigazgatási 
feladatok hatékony megszervezése.  
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16. Az önkormányzati és az igazgatási tevékenység nyilvánosságának fokozása 

tudatos és rendszeres tájékoztató munkával, a képviselő-testület, a bizottságok és 
a hivatal munkájáról való rendszeres és hiteles információk nyújtásával, a városi 
honlap frissítéséhez adatok, információk szolgáltatása, a honlapon megjelent 
adatok állandó bővítése, ellenőrzése. 

 
17.  A költségvetési célok teljesülése érdekében a 2013-as adómértékek szerinti 

előírások realizálása, az adóhatósági ellenőrző munka erősítése, a követelések 
beszedéséhez hatékony eszközök rendszerszeres alkalmazása. 

 
18.  Az önkormányzati kintlévőségek csökkentése érdekében a hátralékosokkal 

szemben hatékony intézkedések megtétele.  
 
Határidő: 2013. december 31.  
Felelős: Ormai István polgármester 
  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
10.) Előterjesztés közoktatási intézményfenntartó társulás megállapodásának 

módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
Kéri a képviselő-testület tagjait, hogy kérdezzenek, fogalmazzák meg kételyeiket, ha valamit 
nem látnak át tisztán, mert valami miatt nem tudták leírni vagy elmondani. Nyilván annak 
érdekében, hogy tudatos döntést tudjanak hozni.  
Bemutatja, hogy mi az a három dolog, amiről döntést kell hozni. Az egyik, melyet a 
határozati javaslat 1. pontja tartalmaz, hogy van egy az oktatási feladatokat végző társulás, 
amelynek a társulási megállapodása módosítását javasolják. Ez a társulás öt település – 
Bakháza, Bolhás, Háromfa, Ötvöskónyi és Nagyatád – részvételével működik. Az iskolák 
kikerülnek a feladataik közül és maradnak az óvodák. Az óvodai ellátás tekintetében ezen 
települések közül Bolhás és Bakháza nem vett részt ebben a tevékenységben, ők az 
iskolákban voltak érdekeltek. Háromfa község esetében lehetőséget látnak arra, hogy a 
Háromfán lévő óvoda már ne vegyen részt ebben a társulásban illetve az intézményben. 
Jelenleg az eddigi döntéseik alapján egy olyan köznevelési intézményük maradt, ami az 
óvodai ellátást biztosítja, benne a Nagyatádi Óvodák és a háromfai, ötvöskónyi óvoda. A 
társulás csupán erre szorítkozik, ezért javasolják a társulási megállapodást akként módosítani, 
hogy Bolhás, Bakháza és Háromfa – mivel már nem érdekelt – ne vegyen részt, viszont 
Ötvöskónyi község esetében és az ötvöskónyi óvoda esetében jelenleg fenn áll egy olyan 
fejlesztési pályázat, amelyet a társulás miatt nyertek el és a támogatási szerződés előírja, hogy 
társulási fenntartásban működő óvodaként kell a fenntartási időszakban tovább dolgozni. 
Tehát ma addig tudnának eljutni a társulási megállapodás módosításával, hogy egy nagyatádi 
és ötvöskónyi óvodákat működtető fenntartó társulás maradjon.  
A megmaradó óvodának nincs pillanatnyilag vezetője, ezért azt javasolják a határozati 
javaslat 2. pontjában a képviselő-testületnek, hogy Molnár Gyula Miklósnét a jelenlegi 
óvodavezetőt bízzák meg az óvoda vezetésével maximum 1 éves időtartamra, illetve a kiírásra 
kerülő pályázat elbírálásáig. Tisztelettel köszönti az ülésen jelenlévő óvodavezetőt. 
Van egy, az óvodára vonatkozó alapító okirat, melyet hozzá igazítottak mindahhoz, amiről a 
társulási megállapodás módosítása kapcsán beszélt. Ha olyan állásfoglalás születik, akkor a 
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mellékelt alapító okirat – mely a Nagyatádi Óvodák elnevezésű intézményt takarja, benne az 
ötvöskónyi tagóvodával és a hat nagyatádi telephellyel – már megalapozhatja az intézmény 
működését. Tehát a határozati javaslat 3. pontjában a Nagyatádi Óvodák alapító okiratának 
elfogadásáról kell állást foglalni.  
Kéri a jegyző asszonyt, hogy pontosítsa az általa elmondottakat.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az intézményfenntartó társulási megállapodást a törvény szerint december 15-ig 
mindenképpen módosítani kell úgy, hogy állami köznevelési feladatot ne lásson el. Tehát 
társulási megállapodásból mindenképpen ki kell venni az iskolákat, az iskolai feladatellátást, 
ahhoz, hogy megfelelő legyen. Ahogy a polgármester úr is elmondta, csak az iskolai 
feladatellátás érinti a Bolhás és Bakháza településeket. A Háromfa településnél pedig szintén 
a kiválás mellett döntött a képviselő-testületük, mert önállóan szeretnék a továbbiakban 
fenntartani az óvodájukat. A megállapodás módosítás I. és II. adatokat tartalmaz. A I. törzs 
szól arról, hogy 2012. december 31-én Bakháza, Bolhás és Háromfa községek 
önkormányzatai kiválnak ebből a társulásból. A II. pedig már a január 1-jétől működő 
Nagyatád Város Önkormányzata és Ötvöskónyi Község Önkormányzata között fennálló 
társulás szabályait határozza meg. Ebben sajnos 1-2 helyen adminisztrációs hiányosságok 
miatt bennmaradt a Háromfa és Bakháza felsorolás. Úgy kéri a megállapodást elfogadni, hogy 
ezek már nincsenek benn. A végén az aláírásoknak egy közérthető, áttekinthető részt 
szerkesztenek. Ez a társulás egyébként 2007. évben jött létre és folyamatosan bővült, de már 
2007 előtt is ezen települések nagy része között az oktatás területén szoros együttműködés 
volt. Ez az együttműködés olyan kapcsolatra csökkent, hogy Ötvöskónyi és Nagyatád egy 
óvoda fenntartására társul. Ahhoz, hogy a pályázat miatt ez a társulás megszüntethető legyen, 
ha az önkormányzatok úgy látják célszerűnek ahhoz egy előzetesen jóváhagyó nyilatkozatot 
kell kérniük a minisztertől. A nevelési év végével lehet a társulást megszüntetni a törvény 
szerint. Most nem kérik az oktatási törvény szerint kötelező eljárási szabályoknak a meglétét. 
Tehát most kiválhatnak a települések és átalakítható a társulás, de a következő évben már be 
kell tartani hozzá az eljárási, egyeztetési szabályokat. Ezért is célszerű, hogy Háromfa már ne 
vegyen részt az óvodájával ebben a társulásban.  
 
Kérdések: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
A „Bárdos projektben” érintett volt Háromfa és Ötvöskónyi? 
Ötvöskónyi község ragaszkodik Nagyatádhoz, vagy fordítva? A maga részéről azt támogatja, 
hogy tisztán egy Nagyatádi Óvoda intézmény legyen majd, nagyatádi tagóvodákkal. E körben 
tud valamit mondani a polgármester úr? 
 
Ormai István polgármester: 
Nem érintett a háromfai intézmény a Bárdos projektben. Az ötvöskónyi óvodánál egy másik 
pályázatról van szó, ahol kifejezetten le van írva a támogatási szerződésben, hogy a társulási 
fenntartás miatt lehetett pályázni és kapott támogatást. Amíg ezt nem módosítják, vagy nem 
adnak felmentést ezen szerződéses pont alól, addig nem tudják megszüntetni a társulást. Nem 
ragaszkodnak egymáshoz, de összeköti őket a pályázat. Ha az illetékesek ezt pecséttel és 
aláírással jóváhagyják ahogy kérte alpolgármester úr korábban másik ügyben, akkor semmi 
akadálya annak, hogy ők is saját maguk oldják meg az óvodai feladatot, és Nagyatád pedig 
marad úgy, ahogy volt 2006-ig.  
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Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja közoktatási intézményfenntartó társulás 
megállapodásának módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
312/2012. (XII. 13.) számú határozat 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Nagyatádi 

Óvoda, Általános iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat Fenntartó Nagyatád Központú Nevelési és 
Oktatási Intézményfenntartó Társulás 2013. január 1-i hatállyal a társulási 
megállapodás módosításával egyetért.  

 A képviselő-testület a Nagyatád Központú Nevelési és Oktatási Intézményfenntartó 
Társulás módosításáról szóló, az előterjesztés 1. mellékletét képező megállapodást 
elfogadja.  

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. január 1. napjától a 

Nagyatádi Óvodák vezetésére intézményvezetői magasabb vezetői megbízást ad 
Molnár Gyula Miklósné részére a Nagyatádi Óvodák intézményvezetői beosztására 
vonatkozó pályázati eljárás eredményes befejezéséig, de legfeljebb a 2012/2013. 
tanév végéig.  

 Az intézményvezető havi illetményét 290.900 Ft-ban határozza meg. 
 
 Határidő: 2012. december 31. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 304/2012. (XII. 11.) 

számú határozatának 3. pontját hatályon kívül helyezi és a a Nagyatádi Óvoda, 
Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat, mint többcélú intézmény alapító okiratát, a  köznevelési 
feladatot ellátó egyes önkormányzati fenntartású intézmények állami fenntartásba 
vételéről szóló 2012. évi CLXXXVIII. törvény 2. § (1) a) pontja értelmében akként 
módosítja, hogy az intézmény 2013. január 1-jétõl kizárólag önkormányzati 
feladatot lásson el.  
 

 A Képviselő-testület a Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat módosító okiratát 
a 2. melléklet szerint elfogadja. 

       
Határidő: 2012. december 17. 
Felelős: Ormai István polgármester 

           Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

Ormai István polgármester: 
Gratulál a megbízásához Molnár Gyula Miklósnénak. 
        
11.) Előterjesztés a Rinya-Dombó menti Vizitársulattal közfoglalkoztatásban történő 

együttműködésről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Kéri, hogy a kiosztott anyag határozati javaslatát vizsgálják.  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a Rinya-Dombó menti Vizitársulattal 
közfoglalkoztatásban történő együttműködésről szóló előterjesztéshez ülés előtt kiosztott 
határozati javaslatot, amely egyébként csak egy pontosítás.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
313/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. évben a Rinya-

Dombó Menti Vizitársulat országos közfoglalkoztatási program keretében történő 
foglalkoztatásában együttműködik azzal, hogy ennek keretében legfeljebb 20 fő, 
nagyatádi lakóhellyel rendelkező, közfoglalkoztatásba bevonható személy 
foglalkoztatására kerüljön sor.   

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete mint a Rinya-Dombó Menti 

Vizitársulat tagja - ennek arányában - a társulat működéséhez 2.000.-Ft/fő/hó+Áfa 
összegben tagi hozzájárulást fizet. 

 
3.) A képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét az együttműködési 

megállapodás aláírására. 
 
Határidő: értesítés a döntésről 2012. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
12.) Előterjesztés a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti ingatlan bérleti 

hasznosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Ha ilyen feltételek mellett pályázik a jelenlegi bérlő, akkor mit tesznek? Fenntartják-e a 
jogukat, hogy esetleg érvénytelennek nyilvánítják a pályázatát, mert nem biztos, hogy ezt a 
kedvezményt – amiről most dönteni fognak – a jelenlegi bérlőnek biztosítani kellene.  
Nyilván azt sem tudják megtenni, hogy előre kizárnak valakit a pályázók közül, de ha 
elfogadja a képviselő-testület, akkor egy nagyon méltányos eljárás volna. Mint ahogy 
említette a polgármester úr, eszközök, beruházási szükségletek vannak az ingatlannál, tehát 
ezt próbálják meg méltányolni egy bérlőnél, de azt gondolja, hogy a jelenlegi bérlőnél ilyen 
kedvezményt nem szívesen adna.  
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Kárpáti László alpolgármester: 
Az önkormányzattal kapcsolatban van sajnos olyan szerződéses partner, aki nem teljesített 
vagy nem tudott teljesíteni. Tenne egy olyan jellegű módosítást, hogy a szerződésben lévő, 
nem teljesítő tartozókat eleve kizárná a pályázatból.  
 
Ormai István polgármester: 
Jól meg kell fontolni ezeket a javaslatokat.  
Szinkronban vannak egymással, de a dolognak két szintje vagy minősége van. Az egyik a 
pályázati kiírás tartalmazza az erre vonatkozó szabályt. A pályázati kiírás 16. pontja utolsó 
bekezdése szerint „Érvénytelen a pályázat, ha a pályázatot olyan ajánlattevő nyújtotta be, 
akinek köztartozása, a nagyatádi önkormányzattól bérelt vagy használt ingatlanra vonatkozó 
bérleti, használati, vagy közüzemi díj tartozása van.” Ez az első szintje, és rendezi ezt a 
dolgot. Azt, hogy eleve kizárják, megfontolásra javasolja.  
A felvetés másik része, hogy eleve zárják ki azt, aki tartozott. Felvetődik, hogy mennyi időre. 
10 éven belül, 5 éven belül, 15 éven belül, 1 éven belül tartozott, tehát akkor tovább kell vinni 
a gondolatot. Ez felvet egy következő aspektust, ezért alaposan meg kell fontolniuk. Azt, 
hogy tartozik, kezelve van, hiszen érvénytelen lesz a pályázata.  
Ha minden tartozást rendezte, akkor a mostani kiírás szerint érvényes. Amit a képviselő társai 
mondanak, hogy tartozott, azt meg kell vitatni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Azért mondta azt, hogy nem biztos, hogy rendezi, mert nem biztos, hogy tartozik a jelenlegi 
bérlő. Nem tudja pontosan, de neki is van követelése.  
 
Ormai István polgármester: 
Nincs.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Beszámítani kívánja.. 
 
Ormai István polgármester: 
Nincs semmilyen követelése.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Akkor nincs pontos információja.  
 
Ormai István polgármester: 
Ő tartozik az önkormányzatnak, az önkormányzat nem tartozik neki. Ez az alaphelyzet. Az 
más kérdés, hogy az önkormányzat, mint mindig, rugalmasan közelíti meg a szerződéses 
partnereikkel lévő ügyeik rendezését, és azt mondták, hogy tulajdonképpen elfogadnánk, ha 
egy megállapodás jönne létre közöttük, és elfogadnák beszámítással bizonyos berendezési 
tárgyakat. Ez egy nyitott magatartás részükről. Semmilyen kötelezettséget nem vállaltak erre, 
és semmilyen eredménye nincs az önkormányzat részéről történő pozitív hozzáállásnak. Tehát 
a dolog ma egyszerű, Ő tartozik.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Ami viszont lényeges lett volna, és akkor nem mennének bele abba a végeláthatatlan 
kizárásos technikába, mert akkor tényleg nagyon messze kellene elmenni, ezért a 16. pont 
módosítását javasolja. Ott, ahogy azt írják, hogy „a pályázat érvénytelen akkor, ha a 
pályázatot olyan ajánlattevő nyújtotta be, akinek köztartozása, a nagyatádi önkormányzattól 
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bérelt vagy használt ingatlanra vonatkozó bérleti, használati, vagy közüzemi díj tartozása 
van.” Viszont az egy egzakt dolog, hogy amikor benyújtja a pályázatot, akkor nem lehet az 
önkormányzat felé tartozása. Ő kizárná azokat is, akiknek saját maga vagy közeli 
hozzátartozója tulajdonában is tartozása van. Ez sem nyújt teljes biztosítékot, de ha pl. a 
családjában van olyan, azt is kizárná. Ugyanis trükk lehet a dologban, mert alakít egy másik 
céget, és tiszta lappal benyújtja, és ugyanott fognak lenni. Csak az önkormányzatot akarja 
védeni. Amikor tudják, hogy egy olyan partnerrel van dolguk, akiről nagy valószínűséggel 
kiszámítható, hogy 1 év múlva ugyanezzel a problémával fognak küzdeni.  
Kizárná azt, akinek olyan érdekeltsége van, hogy neki vagy közeli hozzátartozójának, ezek 
vállalkozásának tartozása van Nagyatád Város Önkormányzata irányában. 
 
Ormai István polgármester: 
Ha ez szöveg szerint kezelhető, be lehet írni, akkor igen. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Azt is beleírhatják, amit mondott, hogy fenntartják az érvénytelenség jogát.  
 
Ormai István polgármester: 
Az általános szabály szerint, az egészre vonatkozóan benne van az érvénytelenség joga.  
Bolondok lennénk érvénytelennek nyilvánítani, amikor vannak pályázók.  
Megkérdezi a jegyző asszonyt, hogy van-e lehetőség az alpolgármester úr javaslatának szöveg 
szerinti kezelhetőségére. 
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Olyan ajánlattevő nyújtotta be, akinek – ide kellene beírni –, hogy vállalkozásának, közeli 
hozzátartozójának… 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A közeli hozzátartozótól is kérjenek nemleges köztartozásról igazolást? 
Hogy jön ide be, személyiségi jogokat érint.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Visszavonja a javaslatát, de tartsák fenn az érvénytelenség jogát.  
 
Ormai István polgármester: 
Az előterjesztésben szereplő alap bérleti díj konstrukciók alapján történő új pályázati kiírás 
tekintetében vázolt alternatívákról kell szavazni, azt követően pedig magáról a határozati 
javaslatról.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti 
ingatlan bérleti hasznosításáról szóló előterjesztésben lévő alap bérleti díj konstrukciók „A” 
változatát.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a bérleti díj konstrukciók 
„A” változatát egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti 
ingatlan bérleti hasznosításáról szóló előterjesztésben lévő alap bérleti díj konstrukciók „B” 
változatát.   
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a bérleti díj konstrukciók 
„B” változatát egyhangú – 9 nem – szavazattal nem fogadja el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti 
ingatlan bérleti hasznosításáról szóló előterjesztésben lévő alap bérleti díj konstrukciók „C” 
változatát.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a bérleti díj konstrukciók 
„C” változatát egyhangú – 9 nem – szavazattal nem fogadja el, és a következő határozatot 
hozza:  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti 
ingatlan bérleti hasznosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát, mely szerint a 
pályázati kiírás a bérleti díj konstrukciók „A” változatával kerüljön kiírásra.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen. – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
314/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi 22 helyrajzi 

számú, természetben a Nagyatád, Széchenyi tér 1/A. szám alatti ingatlanon lévő, 
földszint+emelet+tetőtér, összesen 1032,5 m2 – tourinform iroda nélkül – hasznos 
alapterületű szálláshely és étterem hasznosítású ingatlan 10 éves bérleti jogának 
elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

2.  A Képviselő-testület a 1. pontban meghatározott ingatlan bérleti üzemeletetési 
feltételeit az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban 
foglaltak szerint határozza meg: 

 
a.) A bérlet időtartama: határozott idejű, 10 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló rendeletében foglalt 
feltételekkel maximum 10 évvel meghosszabbítható. 

 
b.) Az ingatlanon folytatható tevékenység: szálláshely és étterem üzemeltetési 

tevékenység. 
 

c.) Az ingatlan alap bérleti díja, az alábbiak szerint alakul:  
 

1. évben 10.000.-Ft/hó + ÁFA 
2. évben 10.000.-Ft/hó + ÁFA 
3. évben 10.000.-Ft/hó + ÁFA és a szálláshely forgalom 4 %-a 
4. évben 100.000.-Ft/hó + ÁFA és a szálláshely forgalom 8 %-a. 
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Az első év töredék év, amely december 31. napjával zárul, így a többi év értelem 
szerint január 1-től december 31. napjáig szól. 
 
Több pályázat benyújtása esetén a pályázati licit alapja az első éves bérleti díj, 
amelyre a pályázati felhívás szerint lehet licitálni.  

 
d.) A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati eljárás során kialakult bérleti díj az első 4 évre vonatkozik. Az ötödik 
év január 1. napjától – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH 
által az előző évre megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik, a 
szálláshely forgalom 8 %-a mellett. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig történik. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 
 

e.)  A bérleti jog elnyerőjének feladata és költsége a bérleti díjon felül: 
- Bérbeszámítási és kártalanítási igény kizárása mellett az épület emeletén és 

tetőterében kialakított összesen 17 db szoba megfelelő berendezéssel történő 

ellátása és az üzemeltetési idő alatt annak szükség szerinti pótlása, illetve 

cseréje. 

- Bérbeszámítási és kártalanítási igény kizárása mellett, az épületben a szobákon 

kívüli egyéb egységek a bérbeadó által a bérlő részére átadásra kerülő 

eszközökön felüli berendezések beszerzése és üzemeltetése, valamint 

üzemeltetési idő alatt azok szükség szerinti pótlása, illetve cseréje. 

- A szálloda és igény szerint az étterem működéséhez szükséges engedélyek 
beszerzése. 

- Az ingatlanra teljes körű vagyon és felelősségbiztosítási, szerződés 
megkötése és a díj megfizetése. 

- A bérlemény üzemeltetési és fenntartási költségei, adók és közterhek, 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum bruttó 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, és 
módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába, készpénzbe. 

 
f.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 100.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, az önkormányzat Erste Bank Hungary Zrt.-
nél vezetett 11600006-00000000-49100194 számú költségvetési elszámolási 
számlájára. 

 
 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 

1. A pályázati biztosíték összege:  
- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére – kamat nélkül – a 

bérlőkijelölésre vonatkozó döntést követően – 5 banki napon belül – 
kerül visszafizetésre a pályázó által megnevezett számlára. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötését 
követően a bérleti díjba kerül beszámításra. 

 



 34 

2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve 
a bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 

- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 
pályázatát visszavonja. 

- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti 
üzemeltetési szerződést neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet 
neki felróható okból meghiúsul. 

 
g.) A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult 4. évi, 
bruttó bérleti díj két havi összege. 

 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának az Erste Bank Hungary Zrt.-nél 

vezetett 11600006-00000000-49186941 számú letéti számlájára. 
 

A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, az ingatlan műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
 
h.)  A bérleti jog elnyerésének szabályai: 

Az ingatlan 10 évre szóló bérleti üzemeltetési jogát, az érvényes pályázatot 
benyújtó pályázati ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a 
legmagasabb bérleti díj megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöl. 
 

3.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást a 2 c.) pontban 
meghatározott bérleti díj konstrukcióval jóváhagyja, és elrendeli annak közzétételét 
a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, a város honlapján, valamint rövidített 
formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
4.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
Határidő: pályázat kifüggesztése 2012. december 14. 
Felelős:   Ormai István polgármester  
 
13.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete lejárt határidejű 

határozatainak végrehajtásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester: 
Van egy kiegészítés. Kéri, hogy a képviselő-testületet, ezzel együtt tárgyalja a napirendet.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete lejárt határidejű határozatainak végrehajtásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát a kiegészítés figyelembe vételével együtt.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
315/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű 
határozatainak végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja. 
 
14/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester a szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a tájékoztató egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
316/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
14/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy képviselő-testület a tájékoztató határozati 
javaslatát egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
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317/2012. (XII. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a polgármesteri 
hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
17.) Interpellációk, kérdések 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Az É-i városrészben megtörtént, de a D-i városrészben még nem a nyesedékszállítás. Úgy 
gondolja, hogy talán az időjárás miatt csúszott el, de ugye meg lesz tartva? 
 
Ormai István polgármester: 
Leesett a hó szombatra, azért nem vitték el. Lehet, hogy már holnap elviszik.  
 
18.) Egyebek 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A Báthory u. 6. szám alatti lakos fordult hozzá olyan kéréssel, hogy a háza előtt lévő 
vízelvezető árok rendbetételét kérje.  
Kéri a műszaki irodát, hogy amennyiben tud, intézkedjen ez ügyben.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke. 
A képviselői keretét Napsugár Óvoda részére ajánlotta fel. Megtörtént az átutalás? Ha nem 
mikor várható?  
 
Ormai István polgármester: 
Megkérdezi Svégel Gábort a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét, hogy tudnak-e 
segíteni a vízelvezető árok rendbetételében. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Igen.  
 
Ormai István polgármester: 
Czimbalek József képviselő úrnak nem tudja fejből megmondani, hogy teljesült-e az átutalás, 
de természetesen minden rendelkezést teljesítenek.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Valamivel előbb nyújtotta be ugyanez irányú kérését. Ő, a Hétpettyes Óvoda karácsonyi 
rendezvényére, játékvásárlás céljára ajánlotta fel képviselői keretét. Örülne, ha még az 
ünnepek előtt át tudnák a pénzt utalni.  
 
Ormai István polgármester: 
A képviselő-testülethez, a kollégákhoz, a nagyatádiakhoz szól.  
Nem biztos, hogy az idei utolsó képviselő-testületi ülést tartják. Sőt, most már biztos, hogy 
nem az utolsót, de meg szeretné ragadni az alkalmat arra, hogy így a város nyilvánossága előtt 
elmondja, hogy egy nagyon nehéz évet hagyott maga mögött a nagyatádi önkormányzat. 
Megköszöni a képviselő-testület munkáját, a felelős döntéseit és köszöni a nagyatádiak 
együttműködését – a kritikákat, a javaslatokat, az elismeréseket és az elégedetlenséget is –, 
hiszen mindez segíti a munkájukat. Valóban nagyon nehéz, sok-sok új dolgot hozó esztendő 
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van mögöttük. Meggyőződése, hogy jó döntéseket hoztak, a város javát, a nagyatádiak 
érdekeit szolgáló döntéseket hoztak. Körültekintően, megfontoltan, felelősen igyekeztek 
eljárni. Megköszöni a munkatársai tevékenységét is, és minden Kedves Nagyatádinak nagyon 
szép és meghitt karácsonyi ünnepeket kíván.   
Azt kívánja, hogy mindannyijuk számára eredményes legyen a 2013-as év, amelyben meg 
tudják oldani a feladataikat, eredményesen el tudják végezni a munkájukat, és tovább tudják 
vinni a város életét, fejlődését és segíteni tudják a nagyatádiak boldogulását.  
Megköszöni a figyelmet, az ülést bezárja.   
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület nyílt ülését 1645 órakor 
bezárja. 
 

 
K.m.f. 
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